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Varas faktors nepalīdz!

D eviņdesmito gadu vidū, kad Andri Šķēli vēl nedē-
vēja par oligarhu un pat par Mākoņtēvu ne, bija 
tāds populārs pantiņš: “Kalnā rūkdams uzbrauc 

traktors, velk to augšā Šķēles faktors”. Vēlākos gados tas 
pats “Šķēles faktors” noveda pie vēlētāju uzticības zau-
dēšanas un likumsakarīgi arī  pie Tautas partijas sabru-
kuma. Vēl Latvijā bijis  sava veida Šlesera faktors – atce-
rēsimies, kā vēlētāju prātus savulaik sagrozīja kampaņa 
par viņa jaudu un potenciālu Latvijas ekonomiskās situā-
cijas uzlabošanai. Pēc šīs kampaņas Šlesers ieguva apzī-
mējumu “Buldozers”, un kādu laiciņu Latvijas sabiedrība 
ticēja, ka buldozers tiešām rullēs. Rullēt jau rullēja gan, 
tikai, kā rāda bēdīgi slaveno “Rīdzenes sarunu” publicē-
tie fragmenti, galvenokārt savās un citu  ļoti turīgu ļaužu 
interesēs.   

Bez skaļām kampaņām, toties jo ietekmīgāk Latvijas 
politikā visus šos gadus strādājis arī “Lemberga fak-
tors”. Būtībā nelielas pilsētas pašvaldības vadītājs turēja 
rokās diedziņus, aiz kuriem raustīt kā politiķus, tā minis-
trus un pat veselas partijas. Bija periods, kad atrašanās 
Ventspils mēram pietuvināto sarakstā nozīmēja arī politis-
kās karjeras augšupeju. Piemēram, finanšu ministre Dana 
Reizniece-Ozola nākusi no Lemberga partijas “Latvijai un 
Ventspilij”. Tomēr nule pienācis brīdis, kad “Lemberga 
faktors” politiķei pamatīgi iezāģējis.  Tieši tā dēļ Danas 
Reiznieces-Ozolas izredzes kļūt par Eiropas Savienības 
finanšu ministru padomes jeb Eirogrupas prezidenti tiek 
vērtētas kā ļoti zemas. Citādi viss tā kā būtu kārtībā – sie-
viete, kura nāk no mazas Austrumeiropas valsts, turklāt 
vēl aizraujas ar šahu, Eirogrupas vadītājas amatā veca-
jai Eiropai šķistu īsti piemērota. Taču Reiznieces-Ozolas 
kundzes saikne ar Lemberga partiju arī Eiropā nav noslē-
pums, bet Ventspils mēram tur seko tāda kā nelāga 
“smaciņa”. Proti, kā saka “Eiropas kustības Latvijā” pre-
zidents Andris Gobiņš “neviens ES negrib būt atkarīgs no 
Krievijas prezidenta Vladimira Putina draugiem, kuri ir 
gan ZZS, gan Aivara Lemberga personā, tiešā vai netiešā 
veidā.” Varam, protams, domāt, ka Eiropā neviens nese-
ko līdzi Ventspils saimnieka publiskajiem izteikumiem 
Krievijas un tai simpatizējošiem medijiem, taču diezin 
vai tik skaisti būs.  “Visa ļaunuma sakne Latvijā ir ame-
rikāņi un Eiropas Savienība, kura spiež Latviju iestāties 
pret Krieviju”; “Latvija ir neizdevusies valsts, kurā pēc 80 
gadiem latvieši dzīvos rezervātos”; “Krimai atšķirībā no 
Latvijas, kura nevienam nav vajadzīga, ir paveicies, jo to 
savākusi Krievija”; “Latvijai slikti klājas, atrodoties Eiropas 
Savienībā un NATO, cik laba dzīve būtu tad, ja Latvija 
draudzētos ar Krieviju”; “Latvija ir par mazu un trūcīgu, 
lai eksistētu kā pilnvērtīga valsts” – tās ir  tikai dažas no  
Lemberga kunga retorikas pērlēm Kremļa “medijiem”. 

Var jau teikt, ka visas šīs nebūšanas atsver tas, ka 
Ventspils mērs uz pilsētu atvilcis pietiekami lielas dažādu 
Eiropas fondu naudas, un arī no deputātu kvotām Ventspils 
pērn nošņāpa visvairāk – pateicoties galvenokārt Zaļo un 
zemnieku savienībai, vēl tēvzemiešiem un nedaudz pat 
“Vienotībai”,  Ventspils no 20 kvotās sadalītajiem miljo-
niem dabūja vairāk nekā četrus. Visiem pārējiem reģio-
niem, pilsētām un pagastiem tika nesalīdzināmi mazāk, 
lai gan patiesās vajadzības daudzviet bija lielākas. Tomēr 
ir kāds jautājums, kurš, iespējams, kāda cilvēciskā fak-
tora ietekmē ventspilniekiem tā arī nav īsti izskaidrots – 
būvēt dažādus lielus objektus, piesaistot Eiropas fondu un 
valsts budžeta līdzfinansējumu, ir labi, taču par to uzturē-
šanu vēlāk nākas maksāt ar Ventspils nodokļu maksātāju 
naudu. Un, ja attiecīgā ēka nespēj pati sevi pilnībā piepildīt 
ar saturu un uzturēt, par to maksā pilsētnieki. 

Politiskās ietekmes, bagātības un pat nesodāmības 
apziņas faktors uz kādu laiku var dot pietiekami lielu varas 
resursu un arī finansiālo kapitālu. Par to Latvijā esam pār-
liecinājušies ne reizi vien. Taču tāpat esam pārliecināju-
šies, ka atsevišķu politikāņu varai ir tendence arī norietēt, 
un tad vairs nelīdz ne “traktors”, ne “faktors”. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Pagājušajā nedēļā finanšu ministre Dana Reiznie-
ce-Ozola sniedza atbildi uz piecu deputātu –  
Artusa Kaimiņa, Ivara Brīvera, Jura Viļuma, Vara 
Krūmiņa un Eduarda Smiltēna – jautājumu par 
valsts amatpersonas amata savienošanu ar ama-
tu biedrībā. Minētais jautājums bija veltīts A.Lem-
berga darbībai nu jau bēdīgi slavenajā biedrībā 
“Biznesa attīstības asociācija”, bet finanšu minis-
tres Danas Reiznieces-Ozolas  parakstītā septiņu 
lapaspušu garā vēstule izrādījās īsts birokrātiskās 
atrakstīšanās šedevrs. Ja atceramies, ka ministres 
kundze nāk no reģionālās partijas “Latvijai un 
Ventspilij”, īpašu izbrīnu tas neizraisa.

Lai gan Veselības inspekcija gala slēdzienu par kataraktas operāciju komplikāciju iemesliem Ziemeļkurzemes reģio
nālajā slimnīcā Ventspilī vēl nav publiskojusi, iemesli Ventspils slimnīcai ir zināmi, taču tā kategoriski atsakās ko
mentēt slimnīcā veikto bakteoroloģisko izmeklējumu rezultātus. Tas vieš aizdomas par to, ka nevis citu, bet gan pa
šas Ventspils slimnīcas vainas dēļ noticis šis negadījums, kas tikai laimīgas sagadīšanās dēļ nav radījis vēl smagākas 
sekas. Smagos noziegumos apsūdzētais un no Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāja amata pienākumu pildīšanas 
atstādinātais Aivars Lembergs, kā jau savā “stilā”, šajā negadījumā saskata sabotāžu no konkurentu puses.

Joprojām neatklāj iemeslus, kādēļ pēc 
kataraktas operācijas cieta 10 cilvēki

“I
nformēju, ka līdz Veselības inspekcijas gala slē-
dzienam papildu informācija medijiem par kata-
raktas operāciju komplikāciju izmeklējumu rezul-
tātiem netiks sniegta,” tā kategoriski norādīja 
Ventspils slimnīcas pārstāve Viola Grinvalde. To, 

kad inspekcija sniegs gala slēdzienu, V.Grinvalde neatklāja, 
skaidrojot, ka slimnīca to nevarot ietekmēt.

Pagājušā mēneša vidū desmit pacientiem bija radušās 
medicīniska rakstura komplikācijas pēc 14. oktobrī Ventspils 
slimnīcā veiktajām acs kataraktas operācijām. Deviņi no 
viņiem tika ievietoti Paula Stradiņa klīniskajā universitātes 
slimnīcā. Šiem pacientiem tika konstatēts purulents endoftal-
mīts. Tā ir acs infekcija, kas saskaņā ar pasaules valstu medi-
cīnas statistiku tiek konstatēta vidēji līdz 0,7% gadījumos no 
veikto acu operāciju skaita. Ventspils slimnīcā acu operāciju 
pacientiem līdz šim endoftalmīts nebija konstatēts. Slimnīca 
savā oficiālajā paziņojumā pauda, ka “diemžēl jebkurai ope-
rācijai pastāv inficēšanās risks – jo lielāks ir operāciju skaits, jo 
lielāks pacientu skaits ir pakļauts infekciju riskam”.

Lai noskaidrotu iespējamo infekcijas avotu, tika veikti bak-
terioloģiskie izmeklējumi. Tika paņemti noskalojumi un uzsē-
jumi no operācijas zāles virsmām, galdiem, krēsliem un grī-

dām, uzsējumi no izmantotajiem materiāliem, instrumen-
tiem, šķīdumiem, uzgaļiem, atkārtotajai sterilizācijai nodo-
tajiem instrumentu komplektiem un sterilizācijas iekārtām. 
Sterilitāti noteica arī operācijas zāles gaisam. Tāpat paņemti 
uzsējumi no citu slimnīcas operāciju zāļu virsmām, kā arī no 
instrumentiem un citiem materiāliem, kas tikuši sterilizēti 
kopā ar kataraktas operācijās izmantotajiem.

Veselības inspekcijas amatpersonas 20.oktobrī veica kon-
troli Ventspils slimnīcā saistībā ar saņemto informāciju par 
nedēļu iepriekš veiktajām kataraktas operācijām un pacientu 
komplikācijām pēc tām. Kontroles laikā tika pārbaudīti slim-
nīcas veiktie pasākumi pēcoperācijas komplikāciju izmeklē-
šanā, higiēnisko un pretepidēmisko pasākumu ievērošana 
slimnīcas acu slimību operācijas zālē un apskates telpā, kā arī 
medicīniskā dokumentācija.

Ventspils slimnīca ir pārtraukusi kataraktas operāciju veik-
šanu, kā arī veikusi paraugu noņemšanu bakterioloģiskai 
kontrolei. 

Tikmēr A.Lembergs pauda, ka acu kataraktas operāciju 
komplikāciju gadījums Ventspils slimnīcā ir absolūti neloģisks, 
un tur esot jābūt kādam ļoti netipiskam būtiskam blakus fak-
toram, pieļaujot, ka tā ir sabotāža no konkurentu puses. 

“Biznesa attīstības asociācijas” 
jautājumā skaidrību nevieš

KĀ KĻŪT PAR MILJONĀRU, 
DARBOJOTIES BIEDRĪBĀ?

“Ventspils pilsētas domes priekšsēdētājs un Ventspils 
Brīvostas pārvaldes valdes priekšsēdētājs Aivars Lembergs 
2000. – 2016. gadā no Biedrības “Biznesa attīstības asoci-
ācija” saņēmis ievērojamu naudas summu – aptuveni 2,7 
miljonus eiro. A.Lembergs norādījis, ka nezina, ar ko minētā 
biedrība nodarbojas un kādi konkrēti ir tās ieņēmumu avoti,” 
raksta deputāti. 

Šī nav pirmā reize, kad deputāts Artuss Kaimiņš pievēr-
sies “Biznesa attīstības asociācijas” jautājumam. Vēl augus-
ta beigās deputāts lūdza Ģenerālprokuratūrai, Valsts kontro-
lei, Korupcijas novēršanas un apkarošanas birojam un Valsts 
ieņēmumu dienestam pārbaudīt A.Lemberga darbību minē-
tajā biedrībā. Toreiz deputāts uzsvēra, ka “valsts amatperso-
nas kļūšana par miljonāru no darbības biedrībā ir netipisks 

un varbūt pat bezprecedenta gadījums Latvijā. Šāda situācija 
rada pamatīgas aizdomas par ilgstoši veikto darbību likumību 
un to patieso mērķi”, un aicināja izvērtēt, vai Lembergs kā 
biedrību “Ventspils attīstības aģentūra” un “Biznesa attīstības 
asociācija” amatpersona nepārkāpj pašvaldības finansējuma 
saņemšanas noteikumus, tostarp nesaņem publisko finan-
sējumu virs amatpersonu atlīdzības likumā noteiktā. Šobrīd 
KNAB savas kompetences ietvaros veic pārbaudi par Aivara 
Lemberga darbības atbilstību likuma “Par interešu konflikta 
novēršanu valsts amatpersonu darbībā” normām, ieņemot 
amatu un gūstot ienākumus biedrībā “Biznesa attīstības aso-
ciācija”. Kamēr pārbaude nav pabeigta, sīkākas informācijas 
nebūs. 
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Lemberga advokāts 
atkal sasirdzis
Smagos noziegumos apsūdzētā un no 
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētā-
ja pienākumu pildīšanas atstādinātā Aivara 
Lemberga advokāta Oskara Rodes slimības 
dēļ atkal pārcelta Lemberga krimināllietas 
izskatīšana, tā kārtējo reizi paildzinot tiesve-
dības procesu. Lietā 200 sējumos apvieno-
ti divi kriminālprocesi, ko prokuratūra tiesai 
nodeva 2008. gada otrajā pusē, tuvojoties 
tiesvedībai jau 10 gadu ilgumam.

Atklāti pazemes atkritumu 
konteineri
Ventspilī trīs namu iekšpagalmos atklāti pir-
mie pazemes atkritumu konteineri ar ietilpību 
pieci kubikmetri. Šo konteineru izmantošana 
ikdienā būs ērtāka iedzīvotajiem, samazinā-
sies nepatīkami aromāti, ierobežos klaidoņu 
un putnu ietekmi, turklāt konteineru apkalpo-
šana jāveic retāk nekā ikdienā. 

Pagarina būvnieku meklēšanas 
termiņu
Līdz 13. novembrim pagarināts pieteikša-
nās termiņš atklātajā iepirkuma konkursā 
par tiesībām veikt vērienīgos Ventspils ostas 
Dienvidu mola atjaunošanas darbus, informē 
Ventspils brīvosta. Termiņš pagarināts saistībā 
ar precizējumiem iepirkuma tehniskajā doku-
mentācijā. Iepriekš bija plānots, ka būvnieki 
konkursā pieteiktos līdz 2. novembrim, bet 
būvdarbus sāktu jau šomēnes un pabeigtu līdz 
nākamā gada vidum.

Visvairāk trūkst betonētāju 
un zivju apstrādātāju
Ventspilī Nodarbinātības Valsts aģentūrā bez 
darba reģistrētas 852 personas. Bezdarba 
līmenis, rēķinot pret iedzīvotāju skaitu darb-
spējas vecumā, ir saglabājies 4,0% apmērā. 
NVA Ventspils filiālē pieejamas 135 vakances, 
skaitliski ievērojams brīvo vakanču skaits ir 
betonētājiem un zivju apstrādātājiem, kopu-
mā ir nepieciešami teju 60 šo darbu veicēju.

Ventspils joprojām trešā  
lielākā osta Baltijā
Baltijas valstu ostās šī gada deviņos mēne-
šos kopumā apgrozīja 112,499 miljonus 
tonnu kravu, kas ir par 4,1% jeb 4,395 mil-
joniem tonnu vairāk nekā līdzīgā laika posmā 
pērn. Baltijas mērogā kravu apgrozījuma ziņā 
Ventspils osta ir joprojām stabilā trešajā vietā 
ar 16,222 miljoniem tonnu un pieaugumu par 
15,5%.

Par 1,77 miljoniem eiro 
modernizēs programmas
Ventspils Augstskola plāno modernizēt pie-
cas studiju virziena programmas, parakstīts 
līgums ar Centrālo finanšu un līgumu aģen-
tūru. Šī projekta īstenošanai, kas ilgs līdz  
2020.gadam, izmaksas ir 1 773 671 eiro, 
no tām 1 507 620 eiro ir Eiropas Reģionālā 
attīstības fonda finansējums, pārējās projekta 
izmaksas – valsts budžeta finansējums.

Divreiz zog degvīnu vienā 
veikalā
Tārgales ielā kāds 1992. gadā dzimis vīrietis 
vienā un tajā pašā veikalā “viesojies” divas 
reizes, cenšoties nozagt degvīnu. Pirmajā 
reizē viņš nozaga vienu pudeli degvīna, bet 
dažas stundas vēlāk nozaga vēl divas degvī-
na pudeles. Vīrietis jau agrāk nonācis policijas 
redzeslokā par līdzīga rakstura noziedzīgiem 
nodarījumiem.

VENTSPILĪ

Valsts dzelzceļa administrācija pirmo reizi valsts dzelzceļa nozares vēsturē sā
kusi administratīvā pārkāpuma procedūru pret AS “Latvijas dzelzceļš” (LDz) par 
informācijas slēpšanu no valsts uzraugošās iestādes, pavēstīja Valsts dzelzceļa 
administrācijā. Attiecīgā informācija nepieciešama, lai veiktu pārbaudi par in
frastruktūras maksas celšanas pamatotību un iespējamo pārvadātāju diskrimi
nāciju, mākslīgi sadārdzinot tranzīta koridoru.

Valsts svētku uguņošanai 18.novembrī Ventspils pilsētas pašvaldība atkal tērēs 
prāvu summu: jau tradicionāli salūtu rīkos SIA “International Fireworks Design”, 
kas pilsētā rīko svinīgās uguņošanas jau ilgāku laiku. Šoreiz svētku salūtam pilsēta 
no savas kabatas tērēs 24 235 eiro bez pievienotās vērtības nodokļa (PVN), liecina 
paziņojums Iepirkumu uzraudzības biroja mājaslapā internetā.

Biedrība “Sabiedrība par atklātību – “Delna”” (“Delna”) vērsusies Ventspils tiesā 
ar prasības pieteikumu pret smagos noziegumos apsūdzēto un no Ventspils pilsētas 
domes priekšsēdētāja amata pienākumu pildīšanas atstādināto Aivaru Lembergu. 
Organizācija vērsusies tiesā saistībā ar A.Lemberga izplatītām nepatiesām un godu 
un cieņu aizskarošām ziņām, lūdzot tiesu likt A.Lembergam atsaukt aizvainojošās 
ziņas un cieņu aizskarošos viedokļus, kā arī publiski atvainoties par to, laikrak
stam “VENTSPILNIEKS.LV” pastāstīja “Delna” direktora pienākumu izpildītāja Liene 
Gātere.

“Delna” iesūdz Lembergu tiesā  
par melīgu un aizvainojošu ziņu izplatīšanu

“Delnu” sadusmojis un aizvainojis 
A.Lemberga pārspīlētais viedoklis un apgal-
vojumi, kas izskanēja 2016. gada 2. novem-
bra preses konferencē un kura video dots 
nosaukums “Valstī līdz idiotismam ir noves-
ta personāla atlases politika”. Ventspils pil-
sētas domes “Youtube” kanālā joprojām 
pieejamajā video redzams un dzirdams, ka 

A.Lembergs vairākkārt piemin “Delnu”, pie-
mēram, sakot, ka “”Delna” pārstāv trīs bied-
rus” un “[“Delna”] ir ārzemju specdienestu 
finansēta organizācija”.

Savukārt 2016. gada 30. novembra pre-
ses konferencē, kuras video ieraksts arī pie-
ejams Ventspils pilsētas domes “Youtube” 
kanālā, A.Lembergs pauž apgalvojumu, ka 

“[“Delnas”]” padome atrodas politisku amat-
personu rokās”.

“”Delnas” ieskatā Aivara Lemberga iztei-
kumi ir nepatiesi, nepamatoti un negatīvi 
ietekmē organizācijas reputāciju. “Delna” jau 
2016. gada 14. decembrī nosūtīja Ventspils 
pilsētas domei un Aivaram Lembergam pre-
tenziju ar lūgumu šīs ziņas atsaukt un atvai-
noties “Delnai”. Lūgums netika respektēts, 
tāpēc, lai panāktu taisnīgumu un melīgu 
paziņojumu atsaukšanu, kā arī saņemtu 
atvainošanos par tiem, “Delna” vērsās tiesā,” 
komentēja “Delnas” direktora pienākumu 
izpildītāja Liene Gātere.

Tiesas sēde Ventspils tiesas namā notiks 
jau drīz – 23. novembrī. 

Valsts svētku salūtā debesīs atkal 
“izkūpinās” 25 tūkstošus eiro

K 
onkursu ik reizi izsludina pašval-
dības iestāde “Komunālā pārval-
de”, un pēdējos gadus visas svēt-
ku uguņošanas gan valsts svētkos, 
gan Ventspils pilsētas svētkos un 

gadu mijā rīko viens un tas pats uzņēmums 
– SIA “International Fireworks Design”, kas 
pērn strādāja ar 243 208 eiro apgrozījumu un 
gadu noslēdza ar tikai 7032 eiro peļņu, liecina 
uzņēmumu datu bāzes “Firmas.lv” dati.

Aizvadītajā vasarā Ventspils pilsētas svēt-
ku uguņošana izmaksāja 23 601 eiro bez 

PVN. Tas bija nedaudz mazāk nekā pagāju-
šajā gadā, taču joprojām daudz vairāk nekā 
citās lielajās pilsētās, Rīgu ieskaitot. Smagos 
noziegumos apsūdzētais, taču joprojām sevi 
par Ventspils pilsētas domes priekšsēdētāju 
uzskatošais Aivars Lembergs vasarā skaidroja, 
ka Ventspils pilsētas svētku uguņošana izmak-
sā dārgāk nekā uguņošanas pasākumi, ko rīko 
citas pašvaldības, taču tas esot skaidrojams ar 
uguņošanas jaudu un dižošanos pārākumā pār 
citiem. Ventspilī uguņošanai jābūt spēcīgākai 
un jaudīgākai: ja citur tiekot šautas raķetes, 

kuru lādiņa diametrs ir līdz 150 milimetriem, 
tad Ventspils pilsētā uguņošanai paredzēto 
raķešu lādiņa diametrs esot līdz 300 milimet-
riem. A.Lembergs toreiz salīdzināja Ventspils 
un Rīgas pilsētu salūtus kā mersedesu un 
zaporožecu – Ventspilī tas esot īsts mersedess, 
bet Rīgā kā tikai nospodrināts zaporožecs. Šo 
valsts svētku uguņošana un, visticamāk, arī 
salūts gadu mijā nebūs izņēmums.

Ja paraugāmies vēsturē, salīdzināsim ugu-
ņošanai atvēlētos līdzekļus citās lielajās pil-
sētās. Iepriekš gadu mijas svētku salūtam 
Ventspils pilsētā tika iztērēti 22 900 eiro bez 
PVN, kamēr Rīga svētku salūtam tērēja par 
5262 eiro mazāk – galvaspilsētai uguņošana 
izmaksāja 17 638 eiro bez PVN. Tikmēr, pie-
mēram, Liepājas pilsētas pašvaldība gadu-
mijas uguņošanai tērēja tikai 4590 eiro. 

Pret LDz sākta 
pārkāpuma 
procedūra  
par informācijas 
slēpšanu

L 
Dz atkārtoti ignorējis Valsts dzelz-
ceļa administrācijas aicinājumu 
sniegt detalizētu izmaksu atšifrē-
jumu, kas iekļautas infrastruktū-
ras maksas aprēķinā, ko plānots 

piemērot no 2018. gada 1. janvāra. Valsts 
dzelzceļa administrācijas pienākums ir 
pārbaudīt, vai infrastruktūras izmanto-
šanas maksa noteikta atbilstoši likumam 
un aprēķināta pamatoti. Informācijas 
slēpšanas dēļ Valsts dzelzceļa adminis-
trācija nevar veikt tai likumā noteiktos 
pienākumus.

“Šī ir pirmā reize valsts dzelzceļa noza-
res vēsturē, kad valstij piederošs uzņē-
mums atsakās sniegt pieprasīto informā-
ciju uzraugošajai institūcijai. Saskaroties 
ar šādu bezprecedenta gadījumu, Valsts 

dzelzceļa administrācija ir spiesta piemē-
rot sankcijas, par kurām jau iepriekš brī-
dināja atkārtotajos lūgumos sniegt infor-
māciju,” uzsvēra Valsts dzelzceļa admi-
nistrācijas direktors Juris Iesalnieks.

Kā ziņots, “Latvijas dzelzceļa” meitasuz-
ņēmums “LatRailNet” nolēmis no nākamā 
gada palielināt maksu par publiskās lieto-
šanas dzelzceļa infrastruktūras izmanto-
šanu, tostarp kravu pārvadājumiem 7% 
apmērā. No nākamā gada infrastruktūras 
maksa par vienu vilcienu kilometru bez 
pievienotās vērtības nodokļa kravas vilcie-
niem noteikta 11,08 eiro, pasažieru elek-
trovilcieniem 7,27 eiro, pasažieru dīzeļvil-
cieniem 6,1 eiro, pasažieru vilcieniem ar 
lokomotīvi 6,94 eiro, savukārt, šaursliežu 
vilcieniem 2,52 eiro. 

Inga Antāne, 
Biedrības  
“Baltijas asociācija –  
transports  
un loģistika”  
prezidente 

BATL vairāk-
kārt uzsvērusi, ka 
dzelzceļa infrastruk-
tūras maksas paaugstinā-
šana kravu krituma apstākļos ir nepamatota, 
un Latvijai var nozīmēt tikai vēl lielāku kravu 
samazinājumu un konkurētspējas samazināša-
nos visai mūsu tranzīta nozarei. Esmu ganda-
rīta, ka BATL teiktais beidzot ir sadzirdēts, un 
tiks veikta infrastruktūras maksas pamatotības 
izvērtēšana.

Valsts kapitālsabiedrības atteikšanās sniegt  
informāciju valsts uzraugošajai iestādei ir abso-
lūti nepieņemama rīcība, kura liek domāt, 
ka infrastruktūras maksas paaugstināšanā 
ietveri kādi slēpti motīvi. Visiem aprēķiniem 
jābūt ekonomiski pamatotiem, skaidri sapro-
tamiem un izdiskutētiem ne tikai ar atbildī-
gās – Satiksmes ministrijas pārstāvjiem, bet arī 
ar nozari pārstāvošajiem ekspertiem. Ja šobrīd 
dzelzceļa infrastruktūras maksa ir 10,35 eiro 
par kilometru, tad no nākamā gada maksāsim 
jau 11,08 eiro par kilometru. Vissāpīgāk tas 
skars tieši Ventspili un Liepāju, līdz kuru ostām 
jāmēro tālākais ceļš. Šajos virzienos dzelzceļa 
infrastruktūras maksa  veido aptuveni pusi no 
pārvadāšanas izmaksām, rēķinot no austrumu 
robežas. No nākamā gada Latvija būs līdere 
dzelzceļa infrastruktūras maksas dārdzības ziņā, 
līdz ar to spiežot mūsu sadarbības partnerus 
pārorientēt savas kravas uz citām ostām. Tādēļ 
šobrīd mums ir ļoti būtiski  meklēt iespējas iek-
šējo izmaksu samazināšanai, nevis rīkoties pre-
tēji un tās celt. 

EKSPERTA VIEDOKLIS



Nr.  36 (36)  2017.  gada 10.  novembris Ventspils cilvēki  /  3

 turpinājums 5. lpp.

Mani vecāki, vecvecāki un, cik zinu, vēl tālāki senči ir dzīvojuši Latvijā un 
sevi uzskatījuši par čigānu tautai piederīgiem, par čigāniem. Un arī vietējie 
ļaudis viņus ar šo vārdu gadsimtiem ir apzīmējuši un pazinuši, nesaskatu 
tajā nekā pazemojoša vai noniecinoša. Ja kādam tagad tā šķiet un viņš 
gribētu tikt saukts it kā atbilstošāk un modernāk – par romu, arī neiebilstu. 
Bet savā mūžā esmu pārliecinājies, ka galu galā nav nozīmes, kādā vārdā 
apzīmē piederību tai vai citai tautībai, bet tikai tam, labs vai slikts cilvēks tu 
esi. Man, piemēram, nepatīk skopuļi, meļi un tādi, kas netur doto vārdu. Un 
pilnīgi vienalga, no kurienes šis cilvēks atbraucis, kādā valodā runā, kādus 
dievus pielūdz, tumša vai gaiša viņam ādas krāsa. Tā uzskata ventspilnieks, 
mūziķis un smalku amatu pratējs Huberts Ignats. Un tādās pat domās ir 
viņa sieva latviete Maija, jo vai gan citādi abi laulībā būtu nodzīvojuši jau 
četrdesmit piecus gadus. 

Prieks muzicēt 
un mīlēt dzīvi

NO PĻAVAS CIEMA UZ JŪRAS OSTU            
Lauki – pilsēta – lauki. Tādu loku Kurzemē 

apmetusi Huberta dzīve. Sākoties toreizē-
jā Talsu rajona Laucienes pagasta nelielajā 
Pļavu ciemā, kur viņa tēvs Heino Čuks kopā 
ar māti dzīvojuši savā mājā, kas saukusies 
"Ignati". Zemītes tai apkārt bijis tik vien, kā 
sīpolu un puķu dobēm, bet tēvam piederējis 
kas daudz vērtīgāks –  smalku amatu meista-
ra un muzikanta slava. Viņš bijis apveltīts ar 
absolūto dzirdi, savam un citu priekam rei-
zēm uzdziedājis, spēlējis akordeonu, bajā-
nu, ermoņikas un vēl kādus pašmācības ceļā 
apgūtus instrumentus, turklāt mācējis tos 
arī remontēt un restaurēt. Kaimiņi laboša-
nai viņam nesuši pulksteņus, gramafonus un 
gaļas mašīnas, pat lūguši uzmūrēt krāsnis. 

“Saprotams, ka es kopā ar jaunāko brāli 
un māsu to visu skatījos un klausījos, visur 
gribējām būt klāt un paši pamēģināt.  Tā es  
deviņu gadu vecumā uz ermoņikas, ko sau-
cām par “garmošku”, jau diezgan braši rāvu 
vaļā “Šalc zaļais mežs...“ un citas latviešu 
dziesmas, kas bija tēva repertuārā.  Nedaudz 
vēlāk par centību no tēva  dāvanā saņēmu 
mazo akordeonu, tad jau gāja pavisam glau-
ni,” atceras Huberts.

Viņam dzīve toreiz šķitusi gana saulaina 
un laimīga, bijis interesanti mācīties vietējā 
skolā, taču vecāki skatījušies tālākā nākot-
nē: kā būs pelnīt iztiku pamazām izmirsto-
šajā ciemā, kuram vara nav ieplānojusi 
attīstību? Tēvs kādu laiku pat bijis deputāts 
vietējā padomē, bet ko tajā varēja izlemt 
bez vienīgās partijas ziņas? Vecāki nolēmuši 
māju pārdot un no Pļavas ciema pārcelties 
uz Ventspili, kur nopirkuši māju Pārventā. 
Te kuplā skaitā jau dzīvojuši viņu tautieši. 
Daudzi pat visai lepni. Tiesa gan, kā Huberts 

vēlāk sapratis, turību ne vienmēr iegūstot 
toreiz atļautā veidā, bet tirgojot kaut kur un 
kaut kā iegūtas deficīta preces, tostarp alko-
holu, ko pie “īstajiem” ļaudīm varēts dabūt 
arī naktīs, kad šņabotājiem tas mēdz būt 
visvairāk vajadzīgs. Vissavienības nozīmes 
ostā, kur apgrozās tūkstošiem ārzemju jūr-
nieku, toreiz daudz kas bijis iespējams un 
pieprasīts. 

MUZICĒ  GAN RESTORĀNĀ, 
GAN ARMIJĀ

Heino, kā jau lauku cilvēks, pa šo viņam 
nepazīstamo un slideno “farcovščika” jeb 
spekulanta ceļu nav riskējis iet. Paļaujoties, 
ka maizi ģimenei sagādās ar savām amata 
prasmēm. Atradis darbu sadzīves pakalpo-
jumu kombinātā, remontējis mūzikas ins-
trumentus, neoficiāli citos darbos piepelnī-
damies arī ar tā saucamajām “haltūrām”. 
Arī muzicēdams. Hubertu vecāki iekārtoju-
ši 3. vidusskolā, kur mācības notikušas gan 
latviešu, gan krievu valodā. “Krieviski toreiz 
nepratu.  Laucienes skolā latvietēni no mums 
mācījās čigānu valodu, jo mēs latviski bļā-
vām jau šūpulī,” Huberts agrīnajiem skolas  
gadiem pieliek humora olekti.  

“Vidusskolā es gan pabeidzu tikai astoņas 
klases. Pēc tam sāku pelnīt maizi... kā muzi-
kants tirdzniecības pārvaldē. Ar savu sakso-
fonu tur piestrādāju vakaros, spēlējot kādā  
no pieciem vai septiņiem tirdzniecības pār-

valdes pārziņā esošajiem pilsētas restorā-
niem. Atgriezos tajā pat darbā arī pēc dienes-
ta armijā, tad muzicēšanu jau ļāva savienot 
ar citiem pienākumiem: dienā strādāju par 
šoferi, piegādājot preces tirdzniecības pār-
valdei, kursos apguvu melnbalto televizoru 
remontēšanas gudrības, kuras vēlāk firmā 
"Elektrons" varēju pielietot septiņpadsmit 
gadu garumā. Pa to laiku biju apguvis arī 
krievu valodu, to vajadzēja ne vien darbā, 
bet arī restorānos, lai saprastu, kādu dziesmu 
iereibušie cittautieši pasūta. Un par to maksā. 
Labi muzikanti toreiz pelnīja tikpat, cik armi-
jas pulkvedis vai komunistiskās partijas pilsē-
tas komitejas 1. sekretārs. Grūti bija pelnīt, 
vēl grūtāk –  nenodzerties...

Sadzīvē apgūtā krievu valoda noderēja, 
kad muzikantos dienēju Padomju armijā 
Kaļiņingradā. Šķiet neticami, bet tur bija 
iespēja mācīties vakarskolā, līdz ar demobi-
lizāciju saņēmu diplomu  par vidējās izglītī-
bas iegūšanu,” dienestu armijā, kur viņam 
piešķirtas seržanta uzšuves un uzticēta pārē-
jo apakšvienības muzikantu komandēšana, 
Huberts atceras ar smaidu.

Spēlējuši ne vien parādēs, militārajos un 
valsts svētkos, bet arī civilajās ballītēs, par 
katru no tām skaidrā naudā saņemot 20 rubļu 
un vēl arī cienastu. Plus desmit ar pusi rubļi 
par seržanta pienākumu pildīšanu – kas kai-
tējis nedzīvot pie visa gatava?  Čigāniem pat 
tāda anekdote esot – visu mūžu būtu ar mieru 
dienēt krievu armijā, ja vien tur nebūtu jāie-
vēro disciplīna un vienmēr kaut kur jāsteidzas. 
Diemžēl, militārais reglaments attiecies arī uz 
muzikantiem, kaut gan reizēm varējuši  atļau-
ties arī brīvāku soli, armijas žargonā runā-
jot – “pasačkot” jeb paslinkot. Huberts atce-

ras, ka formas apģērbu novil-
cis ar atvieglojumu, jo mili-
tāro kārtību viņa brīvais gars 
pieņēmis visai negribīgi. Taču  
internacionālajā muzikantu 
komandā gājis jautri: brīvbrī-
žos “plēsuši” anekdotes par 
ebrejiem, gruzīniem, čukčām, 
bet visvairāk par toreizējo 
Padomju Savienības  komu-
nistiskās partijas ģenerālsek-
retāru Leonīdu Brežņevu, taču 
tad bijis jāuzmanās, vai tuvu-
mā nav kāds stukačs. Vai viņš 
par latviešiem arī tādas zina 
un ir stāstījis? 

“Tici vai nē, arī tagad nevienu tādu par 
viņiem nezinu,” Huberts apgalvo. Un varbūt 
tā tikai šķiet, ka viņš pamet šķelmīgu mirkli 
uz sarunā klātesošo dzīvesbiedri... 

MUZIKĀLS LAIMESTS MAIJA
Par Maiju Hubertam atsevišķs stāsts, taču 

vispirms vajadzīgs ievads. Pirms armijas viņš 
diezgan veiksmīgi izmēģinājis strādāt dažā-
dus darbus, bet sirds vienmēr bijusi pie 
muzicēšanas, kas pārsvarā notikusi restorā-
nu blicēs.  Atskatā Huberts atzīst, ka viņam 
ļoti paveicies būt kopā ar izcili profesionā-
liem kolēģiem, muzikālo kopu vadītājiem 
un diriģentiem, kas palīdzējuši apgūt nošu 
rakstu smalkumus, instrumentu izmantoša-
nas nianses, aranžēšanas un pat komponē-
šanas pamatus: Gunāru Šteinertu, Ziedoni 
Zaikovski, vēlāk un tagad – Renāru Lāci. 

“Centos ņemt pretī viņu gudrības, cik vien 
spēju. Šaustīdams sevi, ka muļķības dēļ 
neiestājos mūzikas skolā, kaut tāda iespēja 
bija. Zināšanas pamazām krājās, pēc gadiem 
pat sadūšojos kultūras namā "Jūras vārti" 
nodibināt savu orķestri "Horizonts", kurā bija 
14 dalībnieki, izpildījām tikai manis kompo-
nētās dziesmas,”atceras Huberts, par savas 
dzīves liekāko veiksmi tomēr uzskatot, ka 
mūziķa gaitās laimējies sastapt gaišmatai-
no Maiju. 

“Spēlējām kārtējo ballīti par Ādženi sauk-
tajā centra kultūras namā, kad sieviešu vokā-
lā ansambļa sastāvā pamanīju skaistu, slai-
du un blondu meiteni ar skanīgu balsi. No 
attāluma – mans mūža sapnis, bet kā iepa-
zīties tuvāk!? Muzikantiem ballēs dejošanai 
nav laika, turklāt man tā nemaz labi nepa-
dodas. Bet ja nu viņai ir kāds cits? Beigās jau 
viss atrisinājās, tīri uz mutes kritis nebiju un 
paskatā, kā pašam šķita, gana iznesīgs. Tikai 
melnīgsnējs, bet vēlāk atklājās, ka tieši tāds 
Maijai patīku. Viņa bija liela smējēja, mums 
saskanēja arī humora izjūta. Nebija ilgs 
laiks, kad sagājām kopā, kāzas nosvinējām  
1972. gadā,” Huberts to atceras kā mūža 
skaistāko piedzīvojumu. 

BEZ NAIDA, BET UZ “JŪS”
“Cita lieta – viņas vecāki, sevišķi mamma. 

Nebija klaji naidīga, bet sievasmātes mājā es 
gaidīts netiku un visu mūžu viņu uzrunāju uz 
“jūs”. Mūsu dzīvoklī viņa ieradās tikai divus 

Maija un Huberts Ignati: pēc 45 laulībā pavadītiem gadiem.

Huberts ar savu vismīļāko instrumentu.

Bigbends Ventspilī 1966. gadā, no labās 
Huberts.

Ar dēliem, Mārim beidzot arodvidusskolu.

Tīri uz mutes kritis nebiju un paskatā, kā pašam 
šķita, gana iznesīgs. Tikai melnīgsnējs, bet 
vēlāk atklājās, ka tieši tāds Maijai patīku.
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Aivars Lembergs 2000. – 2016. gadā no 
Biedrības “Biznesa attīstības asociācija” 
saņēmis ievērojamu naudas summu – 
aptuveni 2,7 miljonus eiro.

“Biznesa attīstības asociācijas” 
jautājumā skaidrību nevieš
NAUDA BIRUSI KĀ PA RENI

“Biznesa attīstības asociācijas” darbība 
sabiedrības redzes lokā nav pirmo gadu. 
Minētās organizācijas darbība un finansē-
šanas kārtība ne reizi vien bijusi žurnālistu 
uzmanības centrā. Piemēram, 2012. gadā 
mediji ziņoja: biedrības gada pārskati lieci-
na, ka kopš 2002. gada biedrības ikgadē-
jos ieņēmumus veidoja finansiālā palīdzī-
ba no dažiem uzņēmumiem. Vispirms 125 
tūkstošus latus (177 859 EUR) gadā atvēlē-
ja akciju sabiedrība “Ventspils nafta”, pēc 
tam trīs gadus pa 140 tūkstošiem (199 202 
EUR) ziedoja SIA “Ventspils Nafta Termināls”. 
Kopš 2007. gada donora lomu uzņēmās 
“Latvijas Kuģniecība”. 2007. gadā tā atvē-
lēja asociācijai 178 tūkstošus latu (253 271 
EUR), bet nākamos divus gadus – pa 140 
tūkstošiem. 2010. gada pārskatā asociāci-
ja ziedojumos uzrādīja 330 tūkstošus latu  
(469 548 EUR), tomēr labvēļi vairs nav atšif-
rēti, jo likums biedrībām to vairs neprasī-
ja darīt.  Latvijas Radio savulaik ziņoja, ka 
togad uz divām Lemberga vēstulēm reaģēju-
si “Latvijas Kuģniecība”, kura janvārī piešķīra 
asociācijai 140 tūkstošus, bet oktobrī vēl 190 
tūkstošus latu (270 345 EUR).  Kad “Latvijas 
Kuģniecība” un “Ventspils Nafta” nonāca 
koncerna “Vitol” ietekmē, šo uzņēmumu 
labvēlība “Biznesa attīstības asociācijai” bei-
dzās. Interesanti, ka 2012. gadā  asociācijas 
gada pārskatā tās darbība aprakstīta visai 
kodolīgi – tā turpina strādāt, lai radītu labvēlī-

Ventspils ar oficiālajā statistikā minētajiem 
teju 40 000 iedzīvotāju ir sestā lielākā pilsēta 
Latvijā. Tiesa, realitātē mūsu pilsētā gan dzīvo 
krietni mazāk cilvēku, taču stāsts šoreiz nav 
par to. Runāsim par daudzkārt dzirdēto, ka 
Ventspilī tā īsti nav kur paēst. Vai tā ir pa
tiesība, vai kopš deviņdesmitajiem gadiem 
kultivēts mīts?
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• ”Latta”Sarkanmuižas 
dambis

Ventspilī trūkst kafejnīcu. 
Mīts vai realitāte?

gu vidi un izstrādātu attīstības idejas komerc-
darbībai. Šogad atklājās, ka pēdējais minētās 
organizācijas gada pārskats iesniegts 2012. 
gadā. VID laipni nosūtīja biedrībai brīdinā-
jumu par gada pārskata neiesniegšanu par 
2016. gadu, pie viena ietverot tajā atgādinā-
jumu iesniegt gada pārskatus arī par 2013., 
2014. un 2015. gadu. Šobrīd  trūkstošie pār-
skati esot iesniegti. Vai sekos arī administra-
tīvā pārkāpuma process, rādīs laiks. 

DEPUTĀTI GRIB SKAIDRĪBU, BET 
SAŅEM ATRAKSTĪŠANOS

Skaidras atbildes uz jautājumu – ar ko kon-
krēti minētā asociācija šobrīd nodarbojas un 
par kādiem nopelniem Aivars Lembergs no 
tās gadā saņem 190 tūkstošus eiro, joprojām 
nav. Deputātu iesniegtajā jautājumā teikts: 
“Medijos izskanējusi informācija, ka Biedrība 
“Biznesa attīstības asociācija” nodarbojas ar 
labvēlīgas biznesa vides radīšanu Ventspilī, 
komercdarbības attīstības ideju izstrādi, ana-
lizē likumdošanas, saimniecisko un politisko 
situāciju. Biedrība lēmusi par AS “Ventspils 
nafta” un ar to saistīto uzņēmumu darbī-
bu un attīstību, un daļa peļņas, ko ieguva ar 
AS “Ventspils nafta” saistīti uzņēmumi, caur 
minēto biedrību ieskaitīta A.Lemberga privā-
tajā bankas kontā. Minētā informācija liecina, 
ka A.Lembergs ilgstoši saņem liela apjoma 
finansējumu no Biedrības “Biznesa attīstības 
asociācija” biedriem un ziedotājiem, kas dar-
bojas arī Ventspils brīvostā.  Biedrības darbī-
ba un ieņēmumu avoti ir neskaidri arī pašam 
tās valdes priekšsēdētājam.”

Tieši šajā kontekstā deputāti prasa skai-
drojumu par VID darbībām gadījumos, ja tiek 
konstatēts, ka biedrība faktiski nodarbojas ar 
komercdarbību kā pamatdarbību vai peļņu 
sadala starp biedriem (esošais tiesiskais 
regulējums to aizliedz); kā no interešu kon-
flikta viedokļa vērtējama situācija, kad valsts 
amatpersona, kurai aizliegts ieņemt amatu 
kapitālsabiedrībā, ar saimniecisko darbību 
nodarbojas biedrības ietvaros; vai KNAB un 
VID savas kompetences ietvaros ir vērtējis 
A.Lemberga darbības “Biznesa attīstības aso-
ciācijā” likumību? 

Finanšu ministrija savā atbildē sākumā 
izskaidroja, kas īsti ir biedrība Biedrību un 
nodibinājumu likuma izpratnē, norādīja, ka 
atbilstoši likumam “Par interešu konflikta 
novēršanu valsts amatpersonu darbībā” paš-
valdības domes priekšsēdētāja amats patie-
šām ir valsts amatpersonas amats, un cita 
starpā nocitēja likuma normu, kurā noteikts 
ar kādiem amatiem pašvaldību domju priekš-
sēdētājiem atļauts savienot valsts amat-
personas amatu. Šajā sarakstā iekļauts arī 
amats biedrībā vai nodibinājumā, un līdz ar 
to ir atļauts arī saņemt par šī amata pildīšanu 

atalgojumu. Tāpat Finanšu ministrija informē, 
ka tā kā parasti biedrības ir privāto tiesību 
subjekti, un amati šajās biedrībās nav valsts 
amatpersonu amati, likuma “Par interešu 
konflikta novēršanu valsts amatpersonu dar-
bībā” normas uz minētajām personām nav 
attiecināmas. Arī VID saskaņā ar FM atbildi 
izrādās apbrīnojami bezzobains – “līdzšinējā 
VID īstenotā valsts amatpersonu deklarāciju 
aizpildīšanas kārtība ir balstīta uz deklarācijas 
aizpildīšanas kārtības ievērošanas pārbaudi”. 
Seko likuma prasību atstāts, kādos gadījumos 
tad VID veic šo deklarāciju pārbaudi. Skaidras 
atbildes deputātu jautājumā izklāstīto faktu 
kontekstā nav.

Jāatzīmē, ka sākotnēji deputātu jautājums 
bija adresēts arī Vides un reģionālās attīstības 
ministram Kasparam Gerhardam, tomēr par 
pašvaldību lietām atbildīgais ministrs atraks-
toties, ka uzdotie jautājumi ir VID un KNAB 
kompetencē, no atbildes sniegšanas izvairī-
jās. Iespējams, lai lieta būtu pavisam droša, 
ministrs savā atbildes vēstulē Saeimas kan-
celejai norādīja, ka sanāksmē, kurā tiks runāts 
par minētajiem jautājumiem, piedalīties neva-
rēšot, jo būšot darba vizītē ārpus Rīgas. 

Ventspilī ir 50 ēdināšanas 
iestādes, salīdzinoši daudz 
tik mazai pilsētai. Tomēr kā 
pilsētnieki, tā pilsētas viesi 
žēlojoties, ka vietu kur paēst, 
jo īpaši pabrokastot, trūkstot. 
"Ventspilnieks.lv" nolēma 
noskaidrot, cik lielā mērā šie 
pārmetumi atbilst realitātei.

Sāksim ar brokastīm. Ja 
kāds vēlas pabrokastot kafej-
nīcā, teiksim, septiņos no rīta, 
tad problēmas tiešām būs. 
Taču mūsu pilsētā ir kafejnī-
cas, kuras darbu sāk jau 8:00 
rītā, un to piedāvājums tie-
šām ir labs. Piemēram minē-
šu kafejnīcu “Jūras brīze”, 
kura piedāvā gardu ēdienu 
par adekvātām cenām, un 
kafejnīcu “Centrs”. Īpašs pal-
dies šīm kafejnīcām par to, 
ka padomāts arī par spe-
ciāliem stūrīšiem mazajiem 
apmeklētājiem. 

Runājot par bērnu stūrī-
šiem, noteikti jāpaslavē 
arī viena no populārāka-

jām mūsu pilsētas kafejnī-
cām „Ostas 23”. Šeit mazie 
rakari var izpausties dažādos 
veidos – zīmēt, lasīt, spēlēt 
paslēpes teltīs un pat impro-
vizēt teātri. Jāatzīmē, ka par 
„Ostas 23” dzirdētas tikai 
labas atsauksmes – vērtējot 
10 baļļu sistēmā augstākā 
atzīme gan par ēdiena kva-
litāti, gan apkalpošanu, gan 
kafejnīcā valdošo atmosfēru 
un interesanto interjera risi-
nājumu. Vienīgais trūkums 
(ja to par tādu var saukt) –  
šeit nepasniedz brokastis. 
Kafejnīca darbu sāk 12.00 
dienā. 

Pilsētnieku vidū iecienīts ir 
arī „Skroderkrogs”, ļoti laba 
vieta, ar nelielu bērnu stūrī-
ti, kur mazie var zīmēt, krā-
sot un nesteidzīgi sarunā-
ties gluži kā pieaugušie. Tā 
kā “Skroderkrogs” darbu sāk 
11.00, arī tur brokastis nepa-
sniedz, taču tas  netraucē arī 
šai kafejnīcai piešķirt augstā-

ko vērtējumu. Domāju, tam 
piekritīs katrs, kuram šeit 
iznācis ieturēt maltīti

Kā nākamās kafejnīcu 
apskatā minēšu ātrās ēdi-
nāšanas iestādes, kur ēdie-
nu pasniedz marmīta trau-
kos, piemēram „Ērmanītis”. 
Darba laiks no 8.00 rītā – 
viss notiek ātri un vienkār-
ši… Bērnu stūrīša šeit nav, 
taču tāds te arī nav nepie-
ciešams. Šeit ietur maltī-
tes galvenokārt tie, kuriem 
“laiks ir nauda”. Ātri iespē-
jams paēst arī zināmākajā 
Pārventas kafejnīcā „T33”, 

kura darbu sāk jau 9.00 rītā. 
Tātad šeit ir iespēja uzēst arī 
brokastis. Telpas ir nelielas, 
bet iet uz paplašināšanos. 
Bērnu stūrīša nav, taču tā 
trūkumu neizjūt. Ēdiens tiek 
pagatavots ļoti ātri, un bērni 
pat nepaspētu iesildīties 
zīmējot… Pavisam nesen 
Pārventā atvērta jauna kafej-
nīca ar interesantu nosau-
kumu „Ķezbers,” kura atro-
das automazgātavas telpās. 
Tiesa, par šo ēstuvi pagai-
dām dzirdējuši tikai nedau-
dzi, un secinājums ir vien-
kāršs – vairāk reklāmas, vis-

maz sociālajos tīklos! Bet 
jebkurā gadījumā novēlēsim 
viņiem veiksmi un ņipru garu 
cīņā ar lielākiem un mazā-
kiem konkurentiem. Lai izdo-
das! Es noteikti uz turieni aiz-
iešu un nobaudīšu ēdienus. 
Tomēr, apkopojot informāciju 
par Ventspils ēdināšanās ies-
tādēm jāatzīst, ka Pārventā 
ar tām ir paskopi. 

Ventspilī ir kafejnīcas, 
ir ēdnīcas, bet nav nevie-
nas iestādes, kuru rotā-
tu nosaukums “restorāns”.  
Tomēr tādās vietās kā 
„Skroderkrogs”, „Ostas 23”, 

„Zītari”, apkalpošana ir ļoti 
pietuvināta restorāna stan-
dartiem. Turklāt vai vārds 
“restorāns” līdzās ēdināša-
nas iestādes nosaukumam 
maz ir tik svarīgs? Galvenais, 
ka ventspilniekiem un pil-
sētas viesiem šīs kafejnī-
cas patīk, un katrā no tām 
valda savs, neatkārtojams 
gars. Rezumējot mūsu gas-
tronomiskā ekskursa rezultā-
tus varam teikt, ka sūdzēties 
par ēdināšanas iestāžu trū-
kumu Ventspilī nevajadzētu. 
Īsā apskatā pieminēt visas 
Ventspilī populārās kafejnī-
cas un ēdnīcas  nav iespē-
jams, tādēļ aptaujājot vents-
pilniekus un pilsētas viesus, 
izveidojām klientiem zinā-
māko ēdināšanas iestāžu 
TOP 15. 

Ilustratīvs foto
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Ašeradens paliek amatā, 
Āboltiņu izmet no partijas
Koalīcijas partijas “Vienotības” valde nolē-
musi, ka tās vadītājs Arvils Ašeradens 
tomēr paliks ekonomikas ministra amatā 
arī turpmāk, savukārt līdzšinējā Saeimas 
frakcijas vadītāja Solvita Āboltiņa ir izslēgta 
no partijas. Partijas Saeimas frakcijas vadī-
tāja amatam izvērtēs deputāta Hosama 
Abu Meri kandidatūru.

Reizniecei-Ozolai prestiža 
nominācija
Finanšu ministre Dana Reizniece-Ozola kļu-
vusi par iespējamo kandidāti uz Eirogrupas 
prezidenta amatu. Pati ministre nenoliedz, 
ka varētu apsvērt šādu iespēju. Eirogrupu 
veido valstis, kuras atrodas vienotās valū-
tas zonā un ir ieviesušas eiro.

Plāno mazākumtautību 
programmu likvidēšanu 
skolās
Viens no grozījumiem izglītības likumā, 
ko izskatīšanai Ministru kabinetā pie-
dāvā Izglītības un zinātnes ministrija, ir 
mazākumtautību programmu likvidācija 
vidusskolas posmā. Izglītības un zinātnes 
ministrs Kārlis Šadurskis skaidro, ka pārejas 
noteikums tiks svītrots, un tas ir grozījums 
par to, ka netiks realizēta mazākumtautību 
izglītības programma vidusskolā.

Vāc parakstus par krievu 
valodu skolās
Krievvalodīgie vecāki portālā “change.org” 
sākuši vākt parakstus par krievu valodas 
kā mācību valodas saglabāšanu izglītībā 
Latvijas skolās. Petīciju portālā ievietojusi 
vecāku iniciatīvas grupa, kas sevi raksturo 
kā skolēnu un pirmsskolas izglītības iestā-
žu audzēkņu vecākus, kuru dzimtā valoda 
ir krievu. Vecāki protestē pret “kārtējiem 
plāniem” izglītību Latvijā nodrošināt lat-
viešu valodā.

Skolas neesot gatavas 
uzņemt sešgadniekus
91,5% pedagogu uzskata, ka skolas nav 
gatavas uzņemt sešgadniekus, turklāt 
69,8% norādīja, ka to pielāgošana mazo 
skolēnu vajadzībām būtu ļoti dārgs un lai-
kietilpīgs process, liecina Latvijas Privāto 
pirmsskolu biedrības un Neatkarīgās izglī-
tības biedrības rīkotā pedagogu aptauja. 

Parlamentāriešu alga pieaugs 
par 131 eiro
Saeimas deputātu alga 2018.gadā pieaugs 
par 131 eiro, sasniedzot 2749 eiro pirms 
nodokļu nomaksas pašreizējo 2618 eiro 
vietā. Saeimas deputātu algas ik gadu mai-
nās, balstoties uz vidējās algas izmaiņām. 
Nākamgad Saeima plāno deputātu un dar-
binieku atlīdzībām tērēt 17,15 mlj. eiro, kas 
ir teju par miljonu eiro vairāk nekā šogad.

Latvijā saimnieko ietekmīgas 
grupas
Lielākā daļa Latvijas iedzīvotāju ir pārlie-
cināti, ka valsts tiek pārvaldīta atsevišķu 
ietekmīgu grupu interesēs, secināts aģen-
tūras SKDS aptaujā. Jautāti, kā interesēs 
tiek pārvaldīta Latvija, 77% iedzīvotāju 
pauda, ka valsts tiek pārvaldīta, ievērojot 
tikai atsevišķu ietekmīgu grupu intereses. 

Vieglais auto kā sabiedriskais 
transports
Lai reģionos ar mazu pasažieru skaitu 
kā sabiedrisko transportu varētu izmantot 
arī vieglās automašīnas, Saeima atbalstīja 
grozījumus Sabiedriskā transporta pakal-
pojumu likumā, to papildinot ar vieglajiem 
transportlīdzekļiem.

LATVIJĀ

gadus pēc tam, kad pasaulē bija nācis maz-
dēls Dzintars. Vēlāk jau attiecības kaut cik 
sakārtojās, ar manu māti viņa sapratās pat 
tīri labi. Iemeslu man kaut ko pārmest viņai, 
šķiet, nebija, pieļauju, ka nostrādāja latviešos 
gadsimtiem mītošie aizspriedumi pret čigā-
niem kā tādiem: “Mana inteliģentā meita, 
vietējās skolas skolotāja, iziet par sievu pie 
čigāna? Kaut kāda krogus muzikanta? Ko ļau-
dis teiks?”

Man atlika tikai respektēt viņas nostāju un 
mēģināt pierādīt, ka šoreiz viņa varbūt mal-
dās, ka arī čigāni, tāpat kā citu tautību cilvēki, 
ir dažādi. Un ka mūziku es mīlu tāpat kā dzīvi, 
kā sievu un bērnus. Varbūt saprata, varbūt nē 
– lai viņai vieglas smiltis. 

Maijas tēvs šai ziņā ir, moderni sakot, 
daudz tolerantāks. Maksam tagad jau 94 
gadi, un savu māju viņš ir norakstījis mazdē-
lam Mārim, mūsu jaunākajam dēlam, kurš 
tur arī dzīvo. Pagaidām puiša kārtā. Vecākais 
dēls Dzintars jau sešus gadus kā Anglijā. 
Viņam ir šīs valsts darba tirgū visai pieprasītā 
datortehniķa un programmētāja specialitāte, 
vadošs amats nopietnā firmā, kurā strādā ap 
900 cilvēku, tanī skaitā iebraucēji no Latvijas. 
Iesniedzis dokumentus Lielbritānijas pilso-
nības iegūšanai, bet saikni ar dzimteni arī 
negrib zaudēt, es taču to jūtu...” Huberts par 
savu tālo atvasi runā ar manāmu lepnumu.

SENIOROS  AR RADOŠUMA PRIEKU 
Tanī pat laikā maz cerību liekot, ka dēls 

tuvākajā laikā atgriezīsies Latvijā, jo algas te 
un tur nav samērojamas. No šķirtās laulības 
Dzintaram te palicis dēls, ar kuru bieži kontak-
tējas vecmāmiņa Maija, slavējot mazdēlu par 
dzīvīgumu un apķērību. Tagad viņa, tāpat kā 
Huberts, ir pensijā, tāpēc samazinājusi slodzi 
skolā. Vīrs pelnītā atpūtā aizgājis jau agrāk un 
senioru kompānijā muzicē vairāk tikai savam 
priekam. Hubertam tagad laiks lasīt un pār-
lasīt grāmatas, kuru plauktos sakrājies vai-
rāk par četriem simtiem, pārlūkot pazīstamo 
autoru atsūtītos vai paša pirktos dzejas krāju-
miņus, mēģinot atrast tekstus, kas uzrunātu 
mūzikas radīšanai. Ja tādi nedodas rokā, bet 
melodija jau galvā un pirkstos,  Huberts ņem 
rakstāmo un tekstu sacer pats. Viņa dziesmu 

nosaukumi “Ziedu laiks” un “Dzimtais krasts” 
tagad ir arī diviem Tārgales pagasta sieviešu 
ansambļiem, kuri pārsvarā arī izpilda Huberta 
komponētās dziesmas. Viņš uzrakstījis vār-
dus un notis veltījumiem Tārgales pagastam 
un Ventspils pilsētai, bet kopumā ar paša un 
citu autoru dzeju jau radītas ap astoņdes-
mit dziesmas. Huberta Ignata autorkoncerts 
nesen noticis Tārgales pamatskolā, kur viņa 
komponētos skaņdarbus pilnai zālei  izpil-
dījis vietējais ansamblis “Ziedu laiks” un 
Ventspils sieviešu koris “Lība”. Plašāks autor-
koncerts ar lielā bigbenda orķestra piedalīša-
nos, kurā spēlē arī Huberts un viņa jaunākais 
brālis Hudis, iecerēts uz skaņraža 70. jubile-
ju, taču, kā smejas ieceres adresāts, līdz tam 
vēl jānodzīvo.   

VISI PUTNI MUMS SASKAN,  
ČĪBAS UN KLEITES ARĪ

Par to, ka čigāni apveltīti ar daudziem 
talantiem, it sevišķi mūzikā, komunikācijas 
spējās un sarežģītu situāciju vienkāršā un 
asprātīgā atrisināšanā, latvieši parasti nestrī-
das, jo tas ir acīm redzams. Bet arī tas visiem 

it kā skaidrs, ka abu tautu 
mentalitāte diezgan krasi 
atšķiras. Huberts par pēdējo  
gatavs strīdēties: 

 “Jā, parasti esam atšķi-
rīgi izskatā, kaut gan arī te 
vērojama izlīdzināšanās. 
Piemēram, mana vecmāmi-
ņa bija čigāniete, bet vectēvs 
– polis vai lietuvietis. Agrāk 
jauktās laulības arī čigāni 
nosodīja, tagad tādu ir, cik 
uziet. Otra lieta – ieklausie-
ties Latvijas čigānu runā, tajā 

Prieks muzicēt un mīlēt dzīvi

Huberta novakares: kaut kur tepat ir jauna melodija...

vismaz četrdesmit procentu vārdu ir nedaudz 
pārveidoti vai tieši pārcelti  no latviešu valo-
das: cukurs, skola, burkāns, čība, briļļi, kleita 
(vai kleite), zvirbulis, cīrulis, gailis – visi putnu 
nosaukumi skan tikai latviski. Sieva to ātri 
aptvēra un čigānu valodu iemācījās rotaļāda-
mās. Maija noliedz arī, ka vīrs izvirzītu īpašas 
prasības, piemēram, ēdieniem: “Ceļu galdā 
visu, kā parasts laukos, un Huberts to notiesā 
ar gardu muti. Viņam mīļākais ēdiens ir zivis, 
jebkādā veidā. Un skābu kāpostu zupa.” Tai 
gan  Huberts piešauj nelielu etnisko smeķi: 
“Vēlams, ar jēra gaļiņu!” 

Nenoliedzot, ka čigāniem ir dziļi dvēselis-
kas romances, ko izpilda profesionāli dzie-
dātāji, Huberts atzīst – čigānu  godos un svi-
nībās vislabprātāk tiek dziedātas Raimonda 
Paula dziesmas. Protams, latviešu valodā. 
Vēl kādu kopīgu iezīmi starp savu un latviešu 
tautu Huberts grib pasvītrot: “Lai cik mūsē-
jo būtu kādā kompānijā, ja tajā ir klāt sveši-
nieks, arī mēs savā starpā runāsim viņa valo-
dā. Ja vien to pratīsim. Latvieši tādu rīcību rei-
zēm sauc par iztapšanu cittautiešiem, čigāni 
teic, ka tā ir pašsaprotama pieklājība.”  

Vai Huberts nejūt senču aicinājumu rude-
ņos doties uz mežu sēnēs un ogās, kā to jop-
rojām dara viņa tautieši?

“Aicinājumu nobaudīt sēnes, kad tās ir 
šķīvī, noteikti jūtu. Ar lasīšanu man ietu ilgi 
un grūti, jo pazīstu tikai gailenes. Un vēl muš-
mires. Un no ērcēm baidos, nedod(i) Dievs!  
Bet tāpēc jau ir kaimiņiene, no kuras kāruma 
nodzīšanai varu nopirkt – svaigas, marinētas 
vai kaltētas. Tālāk jau Maija zinās, ko darīt,” 
Hubertam šī situācija šķiet viegli risināma. 
Arī nopietnākās lietās viņam sava  gudrība – 
nelikt vienā katlā gailenes un mušmires. Tik 
vienkārši. 

Bigbends Ventspilī 1975. gadā ar Hubertu sastāvā.  
1. no kreisās vadītājs Ziedonis Zaikovskis.

Ar Maiju Ventspils pilsētas svētkos. Huberts ar paša dibinātā orķestra "Horizonts" vīriem.
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1919. gada 11. novembrī Rīgā izšķī-
rās jaunās Latvijas valsts liktenis. 
Par godu Latvijas brīvības cīnītājiem 
šo dienu – 11. novembri – atzīmē 
kā Lāčplēša dienu. Šajā dienā visā 
Latvijā aizdegsim svecītes par godu 
brīvības cīnītājiem, kuri nosargāja 
mūsu neatkarīgo valsti.

10. novembrī no plkst. 10.00 līdz 21.00 "Rimi" veikalos lielākajās Latvijas pilsētās jau 
ceturto reizi norisināsies labdarības akcija, aicinot piepildīt pārtikas paku. Veikala 
apmeklētāji tiks aicināti līdzās saviem ikdienas pirkumiem iegādāties arī papildu 
produktus, lai palīdzētu kādai trūkumā nonākušai ģimenei ar bērniem, pensionāram 
vai invalīdam ar ienākumiem zem iztikas minimuma. Akciju organizē pārtikas banka 
“Paēdušai Latvijai” un veikalu tīkls “Rimi Latvia”. 

Pēc laika visi gudri. Sena, bet neapstrī
dama patiesība, ja ar šodienas pieredzi 
mēģinām palūkoties uz agrāko gadu 
desmitu notikumiem. Pat tanī laikā 
dzīvojušie var vairs neatcerēties kon
tekstu, kas ir diktējis tieši tādu sava 
laika amatpersonu rīcību, sabiedrības 
un atsevišķu cilvēku patriotisko vai 
kriminālo  uzvedību. Neatkarības ap
stākļos dzimušajiem un uzaugušajiem 
toreiz masu saziņas līdzekļos pausto 
saprast var būt vēl grūtāk, jo sadzīvis
kā un politiskā situācija nepilnos trijos 
gadu desmitos ir izmainījusies līdz ne
pazīšanai. Vai tāpat ir noticis ar valdošo 
tikumiem – atskatā var salīdzināt arī to.  

 1990. gada oktobris. Katras nedēļas pir-
majā dienā Ventspils mērs Aivars Lembergs 
vienu stundu atbildēs uz žurnālistu jautāju-
miem. Šāda vienošanās panākta starp pil-
sētas izpildkomitejas priekšsēdētāju, vietē-
jās preses, radio un Ventspilī pārstāvētajiem 
LETA un republikānisko laikrakstu korespon-
dentiem. Līdzšinējā prakse rāda, ka žurnālis-
ti, cenšoties katrs atsevišķi saņemt informā-
ciju no pirmās personas, visai jūtami atrauj 
viņu no darba. Ziņu vākšana no mazāk kom-
petentiem cilvēkiem savukārt rada faktu kļū-
das. Ventspilī mēģinās izbēgt no abām šīm 
neērtībām, pamatinformāciju nedēļai saņe-
mot no visdrošākā avota. Vienlaikus radio un 
preses pārstāvji var gūt informāciju arī par 
aizvadītās un nākamās nedēļas notikumiem 
Latvijā, jo A. Lembergs ir LR AP deputāts. 

• 1990. gada novembris. Ventspils pil-
sētas izpildkomiteja (IK) pieņēmusi lēmu-
mu par iedzīvotāju apgādes ar zivīm un 
zivju produkciju uzlabošanu. Tādas rīcī-
bas nepieciešamību diktējis citu pārtikas 
preču aizvien pieaugošais deficīts veika-
los. Pilsētas teritorijā pastāvīga mājvie-
ta ir spēcīgai zvejnieku kopsaimniecībai 
“Sarkanā bāka”, te bāzējas ap 100 zvejas 
kuģu no citām Latvijas piekrastes saimnie-
cībām, atrodas Baltijas valstīs lielākais zivju 
konservu kombināts (ZKK). Taču pastāvošā 
centralizētā izvilkto lomu un zivju produkci-
jas sadales sistēma nav ļāvusi un nestimu-
lē nozvejotā iegūšanu pilsētnieku uzturam. 
IK ieteikusi ZKK veikt produkcijas uzkrāša-
nu, nolemts paplašināt tiešo līgumu slēg-
šanu ar zvejniekiem, sākt zivju piegādi par 
komerccenām. Turpmāk tiks atļauts tirgo-
ties ar zivīm uz ielas, jo pilsētā šai vajadzī-
bai nepietiek telpu. 

• 1990. novembris. 18. novembra svēt-
ku priekšvakarā lielākā daļa Ventspils namu 
uz vairākām stundām palika bez dzeramā 
ūdens. Iemesls – 20 balles stiprs vējš atrā-
vis no Ventas kreisā krasta tur pietauvoto 
peldošo celtni “Astrahaņ-2”, pārdzinis pāri 
upei un uztriecis virsū upes gultnē ieraktā 
ūdenspārvada dīkera virszemes daļai. Pa 
ceļam peldošais celtnis saskrāpējis kādu  
jau norakstītu hidrogrāfiskā dienesta kuģi 
un sabojājis daļu no piestātnes. Atklājies, 
ka peldošais celtnis, uz kura tobrīd dežurējis 
pats kapteinis, nav bijis pietauvots atbilsto-
ši vēja stiprumam. Dreifa laikā komanda tā 
arī nav spējusi iedarbināt dzinēju un mainīt 
kustības virzienu. 

• 1990. gada novembris. Īpaši pieska-
tiet Ļeņina pieminekli – tādu uzdevumu 
tagad saņem Ventspils milicijas darbinie-
ki, kas patrulē pilsētas centrā pieminekļa 
apkaimē. Kaislības ap šo objektu uzvirmo-
jušas pēc pilsētas padomē nebūt ne vien-
balsīgi pieņemtā lēmuma organizēt statu-
jas demontāžu, tiklīdz valdība būs izdarījusi 
korekcijas republikas nozīmes pieminekļu 
sarakstā. Uz šādu piesardzību mudinājusi 
citu pilsētu pieredze, kur Ļeņina tēla aizsar-
gāšanu patvaļīgi uzņēmusies armija, tā sa - 
asinot politisko un starpnacionālo situāciju. 

• Plkst. 15.00 Pārventas bibliotēkā lat-
viešu laikmetīgās kora mūzikas skaņdar-
bi un Jēkaba Jančevska oratorija “No letu 
zemes”, ko izpildīs Kamerkoris “Ventspils”, 
Ventspils Kamerorķestris, multiinstrumen-
tālists Aleksandrs Maijers, teicēja – Zane 
Jančevska. Diriģents Aigars Meri. Pasākumu 
organizē Biedrība “Kamerkoris Ventspils”. 
Ieeja koncertā bez maksas. 

• Plkst. 18.00 Rātslaukumā notiks 
svinīga jauno zemessargu uzņemša-
na Zemessardzes 46. kājnieku bataljonā. 
Ceremonijas laikā Ventspils pilsētas un 
Ventspils novada jaunieši – zemessargu 
kandidāti – tiks uzņemti Zemessardzē un 
ieskaitīti Zemessardzes 46. kājnieku batal-
jona rindās.

• Plkst. 18.30 Lāpu gājiens no 
Rātslaukuma līdz Meža kapiem. 

Maršruts: Rātslaukums – Annas iela – 
Kuldīgas iela – Ganību iela – Lielais pros-
pekts – Saules iela – Aizsaules iela – Meža 
kapi. Piedalās zemessargu, robežsargu, 
jaun sargu vienības, kā arī visi klātesošie. 
Lāpas gājienam nodrošinās tirdzniecības 
centrs “Tobago”.

• Plkst. 19.00 Piemiņas brīdis Ventspils 
Meža kapos pie Baltā krusta, pieda-
lās metālpūšamo instrumentu ansamblis 
„Ventspils Brass”.

• Plkst. 20.00 Latviešu tautas orna-
menta ugunszīmes „Ceļš” veidošana kara-
vīru piemiņai Reņķa dārzā kopā ar folkloras 
kopu „Laipa”, ikviens ir aicināts piedalīties 
ar savu līdzpaņemto svecīti.

Latvija svin Lāčplēša dienuAtskats netālā 
Ventspils pagātnē

Pārtikas banka “Paēdušai Latvijai” aicinās 
piepildīt labdarības pakas

P 
ārtikas pakā ieteicams likt produk-
tus ar ilgu derīguma termiņu, pie-
mēram, miežu putraimus, mannu, 
auzu pārslas, makaronus, miltus, 
eļļu, gaļas vai zivju konservus, 

cukuru, rīsus, margarīnu, vistas buljonu vai 
zirņus. Tāpat mazākie pārtikas paku saņē-
mēji priecāsies par kādu gardumu ar ilgu 
uzglabāšanas termiņu. 

“Pārtikas banka “Paēdušai Latvijai” palīdz 
Latvijas ģimenēm ar bērniem, senioriem 
un invalīdiem, kuri dažādu apstākļu dēļ ir 
nonākuši trūkumā, taču nekādus sociālos 
pabalstus nesaņem. Ikdienā pārtikas pakas 
tiek komplektētas no uzņēmumu ziedoju-
miem un ziedojumu kastītēs savāktajiem 
līdzekļiem. Savukārt divreiz gadā ikviens 
Latvijas iedzīvotājs var tieši iesaistīties un 
līdzās saviem ikdienas pirkumiem ar pārtikas 

paku palīdzēt līdzcilvēkiem. Izvēloties ilgsto-
ši lietojamus produktus, ikvienam ir iespēja 
sniegt atbalstu tiem līdzcilvēkiem, kuriem 
ikdienā trūkst pārtikas,” saka pārtikas bankas 
“Paēdušai Latvijai” vadītāja Agita Kraukle.

Latvijas Samariešu apvienības pārtikas 
banka “Paēdušai Latvijai” organizē dažāda 
veida palīdzību tām ģimenēm, kuras dažādu 
apstākļu dēļ nonākušas trūkumā. Jau ilgstošs 
pārtikas bankas atbalstītājs un partneris ir 
lielveikalu tīkls "Rimi".

“Aicinot savus klientus piedalīties šajā 
akcijā, mēs vēlamies iedrošināt palīdzēt tos, 
kas to vēlas, bet līdz šim nav apzināju-
ši iespējas, kā to izdarīt. Sniegtā palīdzība 
katru gadu ir iepriecinājusi vairākus simtus 
ģimeņu. Īpaši priecīgi ir bērni, kuri pārtikas 
pakās atrod arī kādus saldumus, kas ikdie-
nas uzturā parādās ļoti reti. Mēs ceram, ka 

arī šogad varēsim turpināt iesākto un mūsu 
akcijas dalībnieku skaits turpinās augt,” pauž 
“Rimi Latvia” sabiedrisko attiecību vadītāja 
Inga Bite.

Pārtikas pakas tiek nodrošinātas, pateico-
ties uzņēmumu un Latvijas iedzīvotāju zie-
dojumiem, kā arī daudziem brīvprātīgajiem 
atbalstītājiem. Labdabības akcija sadarbībā 
ar "Rimi" ir izveidojusies par sirsnīgu tradīci-
ju, kurā var iesaistīties ikviens "Rimi" veikalu 
apmeklētājs. Pateicamies ikvienam atbalstī-
tājam un ziedotājam!

VEIKALI VENTSPILĪ, 
KUROS NORISINĀSIES KAMPAŅA
Rimi Tobago, Lielais prospekts 3/5
Rimi Poruka, J.Poruka iela 5
Rimi Ventspils, Annas iela 1

U 
zbrukums Rīgai sākās 1919. gada 
8. oktobrī. Pārspēks bija mil-
zīgs – pret ienaidnieka 50 000 
vīriem Latvijas armijā bija tikai 
544 virsnieki un 10 662 kareivji. 

Bermontieši ātri nonāca Daugavas kreisa-
jā krastā, un tas jau bija reāls drauds Rīgai. 
Taču iedzīvotāju vidū valdīja milzīgs patrio-
tisms – tika organizētas  jaunas karavīru vie-
nības, un uz ierakumiem Daugavmalā devās 
kā studenti, tā pavisam jauni puiši no skolas 
sola. No ārrindas karavīriem un brīvprātīga-
jiem sāka formēt jaunas rotas. Līdz 8. oktob-
ra vakaram Rīgā saformēja septiņas rotas 
ar apmēram 700 cilvēkiem, bet nākamajā 
dienā – vēl piecas. Kopumā oktobrī karavīru 
rindas papildināja ap 8000 vīru. 

Kā brīvprātīgie armijā pieteicās visdažādā-
kie cilvēki – viņu vidū bija gan Tautas pado-
mes locekļi, Rīgas pilsētas domes locek-
ļi, dažādu resoru darbinieki, gan drošības 
departamenta darbinieki, mācībspēki un 
skolnieki. Vēl 1919. gada 22. septembrī 
izveidotais Sieviešu palīdzības korpuss ierī-
koja karavīru ēdināšanas punktus, hospi-
tāļos aprūpēja ievainotos, laboja karavīru 
apģērbus un piedalījās arī kritušo apbedīša-
nas organizēšanā. Novembra sākumā nodi-
bināja “Zelta fondu”, kuru vadīja rakstniece 
Ivande Kaija. Fonds darbojās pusgadu, bet 
pēc tā slēgšanas visi savāktie zelta un sudra-
ba priekšmeti, kā arī nauda – 400 000 rubļu 
– tika nodoti Latvijas Bankai.

Cīņas par Rīgu bija ļoti sīvas. Pagrieziena 
punkts sākās 3. novembrī, kad sabiedro-
to karakuģu artilērijas uguns aizsegā 
Daugavgrīvas – Bolderājas rajonā Latvijas 
armija devās uzbrukumā. Atsevišķas vienī-
bas forsēja Daugavu Zaķusalas un Doles salas 
rajonā, piespiežot bermontiešus atkāpties no 
nocietinātajiem punktiem Daugavas malā 
Pārdaugavas krastā. 11. novembrī agrā rīta 
stundā ienaidnieku izdzina no Pārdaugavas. 

Rīga bija atbrīvota. Sāka zvanīt Rīgas baz-
nīcas, ļaudis sajūsmā pulcējās ielās, un 
šajā dienā arī tika iedibināts Lāčplēša Kara 
ordenis – pirmais un augstākais militārais 
apbalvojums Latvijas Republikā. 1920. gada  
11. novembrī Lāčplēša Kara ordenis pirmo reizi 
tiek piešķirts pirmajiem tā kavalieriem, un no 
šī brīža 11. novembris ir svētku diena. Ordeņa 
darbības laikā – no 1920. līdz 1928. gadam –  
kopumā pasniegtas vairāk nekā divtūkstoš 
visu trīs šķiru Lāčplēša Kara ordeņa zīmes. 

1929. gada 19. oktobrī Kara ministrs ar 
pavēli Nr. 26. pasludināja:  “Nosaku šā gada 
11. novembri kopā ar Lāčplēša svētkiem, par 
mūsu armijas 10 gadu pastāvēšanas svēt-
kiem.” No šī brīža Lāčplēša diena bija visas 
Latvijas armijas, ne tikai Brīvības cīņu izcilāko 
dalībnieku piemiņas diena, un 11. novembri 
arvien plašāk sāka svinēt visos armijas gar-
nizonos, rīkoja parādes, mielastus, izrādes, 
koncertus un citus svinīgus pasākumus, kuros 
īpaši godināja ordeņa kavalierus. 1930. gadu 
beigās svētkos īpaši sāka pieminēt arī karos 
veselību zaudējušos karavīrus. Latvijas pir-
mās brīvvalsts pēdējā Lāčplēša dienas parā-
de notika 1939. gada 11. novembrī.

Latvijas okupācijas gados Lāčplēša die-
nas svinēšanu nepieļāva, un Latvijas PSR 
to pirmoreiz sāka atzīmēt Tautas atmodas 
laikā 1988. gadā. 1989. gada 10. novembrī  
Augstākā padome 11. novembri noteica par 
atceres dienu — Lāčplēša jeb Varoņu piemi-
ņas dienu, bet 1990. gada 3. oktobrī pieņē-
ma likumu „Par svētku, atceres un atzīmē-
jamām dienām”, 11. novembri nosakot par 
atceres dienu, kurā piemin Latvijas atbrīvo-
šanas karā kritušos karavīrus. 11. novem-
bris kļuva par svētkiem, kuros piemin visus 
Latvijas brīvības cīnītājus. 

Lāčplēša dienas 
pasākumi Ventspilī
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Zīmīgi, ka šogad praktiski vienā nedēļas 
nogalē sakrīt kā Mārtiņdiena, tā Lāč
plēša diena. Šīs zīmīgās dienas ievada 
valsts svētku nedēļu. Taču arvien biežāk 
līdz ar novembra sākumu, tātad – pat 
vairāk nekā nedēļu pirms svētku dienu 
sākuma, latvieši un Latvijai lojālie ie
dzīvotāji lepni sprauž pie savām jakām 
un mēteļiem sarkanbaltsarkanā karoga 
lentītes. Valsts prezidents ir spilgts pie
mērs un paraugs ikvienam.

No Mārtiņiem 
līdz simtgades 
priekšvakaram

S 
aprotams, ka piektdiena – 
Mārtiņdiena, vairumam ir spraiga 
darba diena, kad jāsteidz paveikt 
vēl pēdējos darbus pirms brīvdie-
nām. Kālab gan sestdien to neap-

vienot ar Lāčplēša dienu, padarot par neaiz-
mirstamu dienu visas ģimenes lokā! Tālab 
sestdienas rītā jādodas uz Vecpilsētas tirgu, 
kur notiks Mārtiņdienas gadatirgus. Ko tik 
te nevarēs iegādāties īstam svētku gal-
dam: gan dažādus kārumus, kūpinājumus 
un delikateses, bet visvērtīgāk – rudens 
ražas bagātīgās veltes. Īpašs būs Ventspils 
skolēnu rokdarbu un darinājumu tirdziņš, 
kas ikvienam ļaus sniegt atbalstu mūsu pil-
sētas jaunajai paaudzei un labdarībai. 

Līdzās Lāčplēša dienas oficiālajai program-
mai, ar kuru varat iepazīties tepat mūsu laik-
rakstā, ir vēl kāds īpašs notikums. Tas ir kon-
certs Pārventas bibliotēkā. Plkst. 15.00 īpašu 
koncertu sniegs kamerkoris “Ventspils” un 
Ventspils Kamerorķestris ar diriģentu, māks-
liniecisko vadītāju Aigaru Meri priekšgalā. 
Viņš un mākslinieka vadītie kolektīvi katros 
īpašos svētkos vai piemiņas dienās sarū-
pē ventspilniekiem īpašu koncertprogram-
mu Šoreiz koncertā izskanēs latviešu laik-
metīgās kora mūzikas skaņdarbi – gan senā-
ki skaņdarbi, gan jaundarbi: Jāņa Aišpura 
“Piesaukšana” ar Ojāra Vācieša dzeju, Ērika 
Ešenvalda skaņdarbs “Rasa”, Selgas Mences, 
Jura Kulakova, Pētera Plakida, Mārtiņa Brauna 
un citu komponistu spēcīgi darbi. Koncerta 
otrajā daļā kamerkorim “Ventspils” pievie-
nosies Ventspils Kamerorķestris, multiins-
trumentālists Aleksandrs Maijers un Latvijas 
Nacionālā teātra aktrise Zane Jančevska kā 
teicēja, lai kopīgi atskaņotu spēcīgo Jēkaba 
Jančevska oratoriju “No letu zemes”. Ieeja 
pasākumā bez maksas.

Par īpašu programmu parūpējusies Ventspils 
Augstskola, kura organizē “Patriotu nedēļu”. 
Sestdienas pēcpusdienā studenti un augst-
skolas darbinieki, aicinot pievienoties ikvienu 
interesentu, pulcēsies pie D korpusa ieejas, kur 
ar svecītēm tiks veidota Latvijas kontūra. Pēc 
tam visi kopīgi dosies uz Rātslaukumu, lai pie-
vienotos pilsētas Lāpu gājienam. Pirmdienas 
vakarā plkst. 18.00 paredzēts patriotisko filmu 
vakars, kas notiek jau vairākus gadus pēc kār-
tas un studentu vidū ir viens no populārāka-
jiem Patriotu nedēļas pasākumiem. Dienu 
vēlāk plkst. 18.30 augstskolas kafejnīcā gan 
studentiem, gan docētājiem, gan augstsko-
las darbiniekiem būs iespēja pastāstīt par sev 
mīļām un interesējošām tēmām, kā arī klausī-
ties citu stāstus. Šī pasākuma vienojošā tēma 
būs Latvija, kas sevī ietver ļoti daudz apakš-
tēmu, piemēram, par kādu interesantu faktu, 
tradīcijām, vietām, piedzīvojumiem, notiku-
miem un citām tēmām, kuras ir saistītas ar 
Latviju. Savukārt trešdien plkst. 20.30 D korpu-
sa foajē notiks ikgadējais sadziedāšanās pasā-
kums, kurā studenti un citi interesenti vieno-
sies kopīgās dziesmās, pieskandinot augstsko-
lu un visu Latviju.

Sagaidīsim un dziļi sirdī izdzīvosim Latvijas 
vēsturē tik nozīmīgās dienas, notikumus un 
veicināsim tuvāk mīlestību paši savās ģime-
nēs, dzimtās, draugu un kolēģu lokā, atzī-
mējot mūsu Latvijas 99. gadadienu. Lai tas 
mums visiem ir arī kā īpašs pārdomu laiks, 
sagaidot mūsu dzimtās zemes valstiskuma 
simto gadadienu. 

Latvijas U20 hokeja izlasi pārstāv 
bijušie HK Venta2002 spēlētāji 

Artūrs Homjakovs un Toms Opelts.   

10.11.2017.  
plkst. 15.30 

Denmark – Austria 
plkst. 19.00 

Latvija – Belarus  
 

11.11.2017. 
plkst. 12.30 

Austria – Belarus  
plkst. 16.00 

Latvija – Denmark

Ventspils futbolisti pirmo reizi 20 gadu laikā ir palikuši bez medaļām Latvijas čem
pionāta virslīgā, jo čempionāta sezonas pēdējā un izšķirošajā spēlē savā laukumā 
izlaida uzvaru un ar 2:3 piekāpās čempioniem Jūrmalas “Spartaks”. Savā jubilejas 
600.spēlē virslīgas čempionātā ventspilniekiem vājš mierinājums – ceļzīme uz UEFA 
Eiropas līgu.

Iepriekšējā reizē, dodoties no Gāliņcie
ma uz pilsētu (centru), apstājāmies pie 
Kuldīgas un Durbes ielas krustojuma 
un „Miroņpagraba tiltiņa”. Šeit noteikti 
jāatskatās pa labi uz dzeltenu ķieģeļu 
namu, kurā vismaz trīsdesmit, ja ne 
vairāk, gadus atradās veikals, ko vecie 
gāliņciemnieki atceras kā Rutka bodi. 

Pirmo reizi 20 gadu laikā bez medaļām

M ača pirmajā puslaikā FK Ventspils 
divreiz izdevās izvirzīties vadībā, 
pateicoties rezultatīvā nigērie-
šu leģionāra Adelekes Akinjemi 

precīzajiem sitieniem. Tomēr vieni allaž 
prata atspēlēties, pateicoties Dmitrija 
Platonova un Aziza Ibragimova vārtu guvu-
miem. Otrā puslaika noslēgumā, tikai trīs 
minūtes pirms spēles beigām uzvaras vārtus 
jūrmalnieku labā guva Jevgēņijs Kazačoks.

Var teikt, ka zaudējums ir nelaimīga sakri-
tība, jo šajā spēlē ventspilniekiem nācās 
iztikt bez septiņiem pamatsastāva spēlētā-
jiem, no kuriem lielākā daļa ir savainoti. Tas 
radīja būtisku haosu aizsardzībā, kā dēļ tika 
zaudēti divi no trim vārtiem. Uzvaras gadīju-
mā ventspilnieki būtu ielēkuši pēdējā vago-
nā, izcīnot arī bronzas medaļas un 20.gadu 
pēc kārtas iekļūtu medaļnieku pulkā. Šīs 
sezonas virslīgas noslēgumā ar 46 punktiem 
24 spēlēs uzvarēja Jūrmalas “Spartaks”, bet 
pa 37 punktiem ieguva “Liepāja/Mogo” un 
“Riga FC”. Ceturtā ar 35 punktiem bija FK 
“Ventspils”. Muļķīgi zaudēti punkti spēlēs 
pret nomināli vājākajiem pretiniekiem vents-
pilniekiem maksāja vietu uz goda pjedestāla.

Kopš aizpagājušā gada sezonas otrās puses 
klubu atkal vada angļu speciālists Pols Ašvorts, 
kurš bija komandas galvenais treneris laikā 
no 2001. līdz 2003.gadam. Ventspilnieku 

neveiksmju sērijas dēļ P.Ašvorts atkal tika 
uzaicināts vadīt Ventspils klubu. Uzdevums 
bija skaidrs: atgūt Latvijas čempionu titu-
lu, kuru iepriekšējo reizi komanda ieguva 
2014.gadā, kā arī iegūt Latvijas kausu un 
pēc iespējas labāk nospēlēt Eiropas kausos. 
Pēdējo trīs sezonu bilance ir sekojoša: trešā, 
trešā un ceturtā vieta.

Ko tas nozīmē klubam? Pirmkārt, ņemot 
vērā pēdējo pāris gadu tendences pasaules 
tirgū, kluba atbalstītāju skaits – Ventspils 
uzņēmumi – ir novērsušies no futbola atbal-
stīšanas. Lielu ieguldījumu finansiālā ziņā 
dod Ventspils pilsētas pašvaldība. Summas 
oficiāli netiek atklātas, taču tie ir desmitiem 
tūkstošu eiro gadā, un tie visi ir iedzīvotā-
ju nodokļos samaksātā nauda. Dome jau 
samazināja naudas ieguldījumu vienā no 
Ventspils savulaik firmas zīmēm – futbola 
klubā, turklāt pēdējā laikā futbols parādās 
pašvaldības spalvu spodrināšanas aktivitā-
tēs arvien retāk. Jautājumi tagad ir divi: vai 
pašvaldība vēl ieguldīs līdzekļus futbola sis-
tēmā un cik daudz, kā arī tas, vai treneris 
paliks amatā? Vienīgais glābiņš ir ceļazīme 
uz Eiropas kausiem, kas kaut cik ļaus papil-
dināt kluba budžetu. Un tomēr, līdzekļu būs 
vēl mazāk nekā iepriekšējās divas sezonas, 
līdz ar to ierobežotākas iespējas piesaistīt 
laba līmeņa spēlētājus un mazāka konku-
rētspēja starp citiem klubiem, ko ļoti aplie-
cināja aizvadītā sezona. 

Ceļš cauri pilsētai un laikiem II

Šo veikalu 20. gs. trīsdesmitajos gados 
atvēra mājas īpašnieks Pēteris Rutks; tur 
pārdeva visdažādākos pārtikas produktus, 
toskait kafiju, siļķes, saldumus, konservus, 
pirms Ziemassvētkiem arī citronus un apelsī-
nus. Pēc II Pasaules kara beigām Rutka bodi 
nacionalizēja, taču iekšpusē viss palika pa 
vecam – augstā lete, miltu un putraimu kas-
tes, stikla trauki ar konfektēm. Pēckara gados 
līdz pat piecdesmito gadu vidum laiku pa 
laikam pie veikala sastājās gara rinda, kurā 
vietu ieņēma 5.00–6.00 no rīta – pēc mil-
tiem, cukura, sviesta. Blakus veikala durvīm 
atradās vēl vienas, – atšķirībā no veikala, kur 
kundes bija galvenokārt sievietes, šīs otras 
durvis virināja vīri – tā sauktā „Gāliņkroga” 
pastāvīgie klienti. Dūšīga krievu bufetniece 
laistīja glāzēs šņabi un lētus vīnus, rāva nost 
korķus alus pudelēm, pa starpām smērēja 
baltmaizes rikas un plāja tām virsū ķilavas.

Gabaliņu tālāk uz centra pusi – Kuldīgas un 
Latgales ielu stūrī – arī reiz atradies veikals, 
pie tam ar daudz senāku vēsturi. Starpkaru 
perioda „Ventas Balss” regulāri publicēja slu-
dinājumus par laikraksta pārdošanas vietām, 
un viena no tām bija Berga koloniālpreču 
veikals Kuldīgas ielā 77. Tas atradās palie-
lā mājā ar jumta izbūvēm (šīs mājas vairs 
nav, tās vietā uzcelta cita). Mājas īpašniekam 
piederēja paliels zemes gabals ar vairākām 
saimniecības ēkām, šķūņiem vai noliktavām. 
Tālaika „Ventas Balsī” publicētas atmiņas par 
1919. gada janvāri, kad Ventspilī plosījās sar-
kanais terors. Sarkano komisāru un atbalstī-
tāju apcietinātie ventspilnieki un vairāki vācu 
armijas karavīri no pilsētas centra atdzīti līdz 
Berga veikalam, tur ieslodzīti kādā šķūnī un 
vēlāk turpat nošauti... Pēckara gados šis vei-
kals jau bija likvidēts, māja nacionalizēta.

Te jāpiebilst, ka aiz Kuldīgas ielas namu 
rindas ilgu laiku pletās neapbūvēti klajumi ar 
vairākiem dīķiem – vietām, kur gadsimtiem 

ilgi ņemts māls ķieģeļu dedzināšanai; no 
šiem vietējā ražojuma dzeltenajiem ķieģe-
ļiem Ventspilī uzbūvēts desmitiem māju. Šos 
klajumus sauca par Mālu bedrēm. Mūsdienās 
no 8–10 tālaika dīķiem palikuši divi, kas pa 
daļai iekļauti Reņķa dārza teritorijā.

Arī kreisajā Kuldīgas ielas pusē līdz pat 
Bērzu ielai bija pļavas un lauki – abpus 
Inženieru ielai, kas vēl piecdesmitajos gados 
vairāk atgādināja lauku ceļu – grants, putek-
ļi, slapjā laikā milzīgas peļķes. Šī iela bija un 
ir Gāliņciema bērnu „skolas iela”, jo ved uz 
vienīgo šī rajona skolu, dibinātu 1923. gadā, 
tagad – 1. pamatskolu. 

Ejot tālāk, nonākam pie jau minētā Reņķa 
dārza. Ir miglainas ziņas, ka daudz, daudz 
senākos laikos – vēl Kurzemes hercogis-
tes laikā – tur jau atradusies maza muižiņa.  
19. gs. šo skaisto zemes gabalu iegādājās 
turīgo Ventspils tirgotāju Reinku ģimene. 
Vēl tagad šajā teritorijā var sajaust kādrei-
zējo aleju pēdas, tur aug vērtīgu šķirņu koki 
un pilsētas dižākās kastaņas; pavisam sirmi 
kungi un dāmas stāsta, ka viņu bērnībā tās 
bijušas tikpat lielas kā tagad. Vēl līdz seš-
desmito gadu vidum žoga apjoztajā dārzā 
slējās paliekas no senās godības – kādreizē-

jā dzīvojamā māja un liels 
šķūnis. 30. gados Reņķu 
dārzs bija izrentēts kādam 
Rožkalnam, bet pēckara 
gados tur mitinājās pilsētas 
tirdzniecības pārvaldei pie-
derošie zirgi (preces izva-
dāja zirgu pajūgos) un gla-
bājās dažādi būvmateriāli. 
Tieši aiz lielajiem vārtiem 
(blakus tagad nozāģētajai 
milzu apsei) atradās sarg-
būda, kur nakšņoja sargs 
vai sardze.

Atmiņā palicis drama-
tisks notikums, kam šoru-
den apritēja pussimts gadu. 
1967. gada oktobrī Latviju 
piemeklēja ārkārtīgi stip-
ra vētra, mūsu pilsētā tā 
plosījās īpaši neganti. Pēc 
vētras nakts stāsta autore 
kopā ar māti gāja uz cen-

tru un, pienākot pie vārtiem ieraudzīja, ka 
no sargbūdas jumta rēgojas milzīgs nolūzis 
apses zars... Blakus būdiņai stāvēja sardze 
– paveca sieviņa – bālā ģīmī, knapi spēda-
ma parunāt. Viņa stāstīja, ka naktī, jau rīta 
pusē, viesulim aurojot, no bailēm teju stīva, 
tupējusi uz guļamlāviņas; pēkšņi licies, ka 
kāds spēks grūž nost no lāvas un stumj 
laukā pa durvīm; tikko paspējusi paķert 
mēteli, atrāvusi durvis... un tai pašā mirklī 
lūzis zars ar drausmīgu brīkšķi triecies cauri 
jumtam, ar spico galu atduroties tieši sar-
dzes guļvietā... 

Kuldīgas iela, labajā pusē Reņķa dārzs 1948. gadā; vecais 
žogs sabrucis, jauns vēl nav uzcelts. Redzamas noliktavu ēkas; 
tālāk lielās kastaņas.

Reinkes muižiņas dzīvojamā ēka pagājušā 
gadsimta 60. gados.
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Nr.  36 (36)  2017.  gada 10.  novembris8  /  Brīvbrīžiem

A U N S
Darbā paveras plašas iespējas – prāts, intelekts un enerģi-
ja tiks novērtēti un nesīs panākumus. Čakli rosoties, nāks 

arī peļņa. Brīvo laiku vislabprātāk pavadīsi ar tuviniekiem. Raisīsies 
saistošas sarunas, un no rokas ies mājas darbi. Vari savā saimniecī-
bā sarīkot rudens ģenerāltīrīšanu.

V Ē R S I S
Būs jaunas idejas un vēlme darboties. Labāk īstenosies 
īstermiņa projekti – norunāts, izdarīts un ejam tālāk. Šo 

un to aizkavēt var no tevis neatkarīgi apstākļi, ko nevar ne paredzēt, 
ne īsti ietekmēt. Brīvdienās apciemo radiniekus vai sarīko ģimenes 
pusdienas. Savējie – tas ir spēks un atbalsts.

D V Ī Ņ I  
Pozitīvu emociju un mīlestības piepildīts laiks. Sirdslietām 
un attiecību tēmai šajā periodā būs teju vai svarīgākā 

vieta. Brīvajiem cilvēkiem iespējama jauna iepazīšanās. Darba lie-
tās nepaļaujies pārāk uz draugiem un labvēļu atbalstu. Ko pats izda-
rīsi, tas arī būs. Jāstrādā čakli!

V Ē Z I S
Situācija darbā vai biznesā diezgan mainīga un nestabi-
la, tāpēc vērienīgus projektus sākt nevajadzētu. Soli pa 

solim, lēnītēm un pamazām. Patlaban vajadzētu vairāk laika veltīt 
ģimenei. Izrunājies ar savu dzīvesdraugu, pastāsti kā jūties, ieklau-
sies, kas viņam sakrājies uz sirds.

L A U V A
Pirmajā vietā māja un ģimene. Radiniekiem atdosi savas 
rūpes, risināsi sarunas, baudīsi tuvāko cilvēku mīlestību. 

Brīvie ļaudis var slēgt stabilu savienību. Brīvdienās vēlams neliels 
izbrauciens vai ekskursija, lai „izvēdinātu galvu”, jo nākamā nedēļa 
darbā solās būt ļoti saspringta.

 
J A U N A V A
Darbā un biznesa darījumos, kas ievirzīti stabilās sliedēs, 
iespējama peļņa. Savukārt nopietnas, svarīgas darīšanas 

iestādēs gan labāk atliec. Ierēdņi šoreiz būs „citādi domājošie”. Nav 
arī piemērots brīdis, lai risinātu sarunas ar bankām. Sirdslietās inte-
resantu pārmaiņu laiks.

S V A R I
Darbā ir vērts ieguldīt prātu un enerģiju, tas atmaksāsies. 
Šobrīd tev dots augsts darbošanās potenciāls un iespējas 

nostiprināt autoritāti. Mājas dzīvē vajadzētu veikt dažus saudzīgus 
pārkārtojumus, taču domas un vēlmes radiņiem dari zināmas bez 
liekām emocijām. 

S K O R P I O N S
Būs jāstrādā sviedriem vaigā. Var rasties pēkšņi, no tevis 
neatkarīgi šķēršļi un kavēkļi. Jauna biznesa uzsākšanai 

vai darba maiņai nepiemērots brīdis. Nogaidi – gan viss sakārto-
sies. Brīvdienās sarīko ar mīļoto cilvēku romantisku pasākumu vai 
apmeklē kultūras pasākumu.

S T R Ē L N I E K S
Daudz sabiedrisku un lietišķu kontaktu, jauna informā-
cija un iespējas. Tomēr netici uz vārda visam, ko cilvē-

ki runā. Svarīgās lietās pārbaudi faktus un esi uzmanīgs, kārtojot 
dokumentus. Brīvdienas vislabāk pavadīt, nododoties dienišķajiem 
mājas darbiem, un ģimenes palutināšanai.

  
M E Ž Ā Z I S
Pārdomu laiks. Varbūt šobrīd vēlmes nesakrīt ar iespē-
jām, tāpēc esi pacietīgs – gan kādā brīdī sapratīsi, ka arī 

rudenīgi ziemīgajam laikam ir savas košās krāsas. Var pavērties jau-
nas karjeras vai biznesa iespējas, uzrasties jauni darījumu partneri 
vai seni draugi ar interesantiem lietišķajiem piedāvājumiem.

Ū D E N S V Ī R S
Turi acis un ausis vaļā un nepalaid garām peļņas vai kar-
jeras iespējas. Vilinās jauni apvāršņi, zināšanas un tālas 

zemes. Ja kaut kur dodies, tad rēķinies ar to, ka ceļojumos iespēja-
mas iepriekš neparedzamas situācijas. Organizē visu kārtīgi, lai pēc 
iespējas izvairītos no nejaušībām.

Z I V I S
Sekmīgi nokārtosi darīšanas iestādēs, bankās vai ar 
komunālo pakalpojumu sniedzējiem. Labs laiks lietiš-

ķām darīšanām. Arī par sekmēm profesionālajā jomā nebūs jāsū-
dzas. Ar naudu gan rīkojies apdomīgi, it īpaši tad, ja ir kredītsaistī-
bas. Brīvdienās prieks no tikšanās ar mīļiem draugiem.
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Anekdotes

MEDIJU ZIŅA. Nedeklarētās darba algas īpatsvars pērn valstī komercsektorā bija 21,6% un, salīdzinot ar 2015. gadu, tas 
ir samazinājies par 1,1 procentpunktu, ziņo Valsts ieņēmumu dienests. VID norāda, ka, naudas izteiksmē pērn vispārējā 
nodokļu maksāšanas režīmā aplokšņu algās tika izmaksāti aptuveni 940 miljoni eiro, bet kopumā aplokšņu algas valstī 
saņem aptuveni 200 000 nodarbināto. Aploksnē parasti tiek maksāti 20 līdz 50% no kopējā atalgojuma.

Kārtējo reizi savu milzīgo statistisko kapacitāti demonstrējis Valsts ieņēmumu dienests, kas ļoti precīzi uzskaitījis tos ne-
liešus, kas maksā algas aploksnēs. Un tiešām – ir taču ļoti svarīgi zināt, cik tieši mūsu līdzcilvēku krāpj valsti (tātad – arī 
katru no mums). Un tikpat svarīgi ir apzināties, ka VID inspektori ir spējuši par veselu 1,1 procentu samazināt šo neliešu 
skaitu. Analizējot paša VID lepni prezentētos skaitļus, sanāk, ka VID saspringtās un centīgās darbības rezultātā izdevies 
samazināt aplokšņu algu īpatsvaru par 1 miljonu no gandrīz viena miljarda, bet aplokšņu algu saņēmēju skaits divu 
gadu laikā no 200 tūkstošiem samazinājies līdz 198 tūkstošiem... Tātad, sekojot dzelžainajai matemātiskajai loģikai, 
aplokšņu algu saņēmējus mūsu VID iznīdēs pēc nieka 200 gadiem.
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Cilvēks ir ļoti gudrs radījums. Tik 
gudrs, ka spēj sekmīgi tēlot idiotu.

Ja politiķis ierauga gaismu tuneļa 
galā, viņš steidzīgi gatavo lēmuma 
projektu par tuneļa pagarināšanu.

Slavenās Repina gleznas pilns 
nosaukums: „Ivans Bargais 
nogalina savu dēlu, sagrauj 
māju un nolauž koku”.

Satiekas divas draudzenes.
„Ai, mīļā, kā tu esi uzbarojusies!”
„Es uzbarojusies? Tieši otrādi, esmu 
pamatīgi nometusi svaru! Būtu 
tu mani redzējusi pirms mēne-
ša, tad es biju tikpat resna kā tu!”

Runājiet par sevi pēc iespējas vai-
rāk cildinošu vārdu, – ar laiku infor-
mācijas avots no atmiņas pagaisīs, 
bet pati informācija saglabāsies.

Ja sieviete vīrieša klātbūt-
nē uzvedas kā muļķe, tas nozī-
mē, ka viņa ir viņā iemīlēju-
sies. Vai patiešām muļķe.

Ja visa tā nauda, ko skolā no vecā-
kiem iekasē aizkaru iegādei, tiešām 
tiktu izlietota aizkariem, tad aizkar-
drēbē varētu iesaiņot visu skolu un 
vēl paliktu pāri aizkaru iegādei.

Alus bundža maksā 2 eiro. 
Grāmata – 20 eiro. Vai tādos aps-
tākļos cilvēkam ir izvēle?

„Nu, kā veicas mīlas frontē?”
„Nolēmu dezertēt.”

Ja sieva pati tev jautā – Vai 
tu mani mīli? – tad atceries, 
ka apstiprinoša atbilde visdrī-
zāk būs maksas pakalpojums!

Kāds vīrietis ieiet sabiedriskajā 
tualetē, ieslēdzas kabīnē, omulīgi 

apsēžas, bet pēkšņi izdzird balsi:  
- Sveiks!  
Vīrietis nobrīnās, bet tomēr atbild:  
- Sveiks!  
Balss:  
- Kā tev iet?  
Vīrietis:  
- Tagad gan drusku aizņemts, bet 
vispār normāli...  
Balss:  
- Ko dari?  
Vīrs:  
- Neko. Sēžu.  
Balss:  
- Klausies, Jāni, es tev labāk 
vēlāk pārzvanīšu – te kaut kāds 
idiots no blakus kabīnes uz 
maniem jautājumiem atbild!

Gudrs vīrietis vienmēr ļaus sie-
vai nojaust savas naudas slēptu-
vi. Tas uzlabo saticību ģimenē, sie-
vas pašvērtējumu, bet galveno-
kārt – īstās slēptuves drošību.

- Mīļais, kad mēs apprecēsimies, es 
ar tevi dalīšu visas nelaimes un pār-
dzīvojumus…  
- Dārgā, bet man nav nekādu 
nelaimju un pārdzīvojumu!  
- Es taču saku “kad mēs 
apprecēsimies”!

Vīrs pie advokāta.  
- Es vēlos šķirties no sievas – mēs 
pastāvīgi strīdamies.  
- Vai atceraties pirmo strīdu?  
- Jā, protams. Tas sākās jau kāzu 
dienā!  
- Un par ko tas sākās?  
- Sieva arī gribēja būt uz 
kāzu fotogrāfijas.

Sieva modina vīru – Labrīt, mans 
zaķīt, celies, kaķēn! Nu, mosties, 
saulīte!  
Vīrs – Es šodien esmu zivtiņa, man 
nav kājiņu un es nekur neiešu!
Direktors darbiniekiem:  

- Jūs te visi sūdzaties par krīzi, bet 
jums, starp citu, alga šogad ir par 
75 procentiem lielāka!  
Darbinieki:  
- Lielāka nekā kurā gadā?!  
Direktors:  
- Nekā nākamajā!

Lauku večiņa stāv pie datortehnikas 
veikala skatloga, lasa reklāmu un 
murmina:  
- Nu galīgi prātu zaudēju-
ši! Padomā tikai – ražot spe-
ciālus paklājiņus pelēm!

Pēterītis ieskrien istabā pie mam-
mas raudādams.  
- Kas tad nu, Pēterīt?  
- Mēs ar tēti bijām makšķerēt, 
viņam pieķērās liela zivs, viņš vilka, 
un aukla pārtrūka.  
- Pēterīt, tu taču jau esi liels, laiks 
saprast, ka par šādām situācijām 
jāpasmejas.  
- Nu, es jau arī pasmējos...

Kādam vīram ļoti sāp kakls, viņš spēj 
runāt tikai čukstus. Atcerējies, ka tur-
pat netālu dzīvo viņa ārsts, vīrs dodas 
pie viņa. Zvana pie durvīm. Durvis 
atver sieva. Pacients (čukstus):  
- Dakteris mājās?  
Ārsta sieva (arī čukstus):  
- Nav, nav! Nāc iekšā…

Mednieks Vasja kļūdas dēļ paņēma 
dēla smēķus. Jau pēc 2 stundām 
viņš bija nomedījis 3 žirafes,  
2 pokemonus un balto 
degunradzi…

Dēliņš tēvam:  
- Tēt, kur mēs tik vēlu ejam?  
Tēvs:  
- Dēliņ, mēs ejam uz automašī-
nu stāvvietu. Mašīnītes pa dienu 
ir daudz braukājušas, noguru-
šas, grib gulēt, bet nav nevie-
na, kas viņām novelk kurpītes...



ОВЕН
На работе вам представятся широкие возможности – ваши интел-
лект и энергия будут оценены по достоинству и принесут свои 
плоды. Если будете старательно трудиться, то прибыль не заставит 

себя ждать. Свободное время охотнее всего вы будете проводить с близкими. 
Вас ожидают интересные беседы, с легкостью справитесь со всеми домаш-
ними хлопотами. Хорошее время для генеральной уборки. 

ТЕЛЕЦ
Вас посетят неожиданные идеи, появится желание действовать. 
Лучше будут удаваться краткосрочные проекты – договорились, 

сделали, идем дальше. Задержки могут возникнуть по не зависящим от вас 
причинам. Вы не сможете ни предусмотреть, ни повлиять на них. В выходные 
стоит посетить родственников или устроить семейный обед. Родные – это 
ваша сила и поддержка. 

БЛИЗНЕЦЫ
Время, наполненное положительными эмоциями и любовью. 
Дела сердечные и тема взаимоотношений будут на первом месте. 

Свободных представителей знака, возможно, ожидают интересные знаком-
ства. В рабочих вопросах не особенно полагайтесь на друзей и поддерж-
ку доброжелателей. Что сами сделаете, то и будет. Нужно старательно 
трудиться! 

РАК
Ситуация на работе или в бизнесе переменчива, нестабильна, 
поэтому грандиозных проектов лучше не начинать. Шаг за шагом, 

потихоньку, полегоньку. Сейчас нужно больше времени уделять семье. 
Поговорите по душам со своей половинкой, расскажите, как вы себя чувству-
ете, прислушайтесь к тому, чем близкий человек захочет с вами поделиться, 
что у него наболело.

ЛЕВ
На первом месте семья и дом. Придется позаботиться о род-
ственниках, вести беседы, вы сможете насладиться любовью 

близких. Свободные представители знака могут заключить стабильный союз. 
В выходные желательно отправиться в небольшую поездку или на экскур-
сию, чтобы проветриться, так как следующая рабочая неделя обещает быть 
напряженной.

 
ДЕВА
На работе и в вопросах бизнеса, где существует стабильность, воз-
можно получение прибыли. В свою очередь, серьезные, важные 

дела в учреждениях лучше отложить на более поздний срок. Чиновники в этот 
период могут «думать иначе». Неподходящее время для ведения перегово-
ров с банками. В делах сердечных – время интересных перемен. 

ВЕСЫ
На работе стоит задействовать свои ум и энергию, это принесет 
хороший результат. В этот период у вас высокий потенциал, пред-

ставится возможность укрепить авторитет. Дома следует заняться осторож-
ными преобразованиями, однако домашним об этом следует сообщать без 
лишних эмоций.  

СКОРПИОН
Придется работать в поте лица. Могут неожиданно появиться пре-
пятствия, которые от вас не зависят. Неподходящее время для 

начала бизнеса или смены работы. Выждите – все наладится. В выходные 
устройте романтическое мероприятие с любимым человеком или посетите 
культурное мероприятие. 

СТРЕЛЕЦ
Вас ожидает активная общественная и деловая жизнь, новая 
информация и возможности. Однако не верьте всем на слово. 

В важных делах проверяйте факты, будьте внимательны с документами. 
Выходные лучше провести в домашних хлопотах, побалуйте семью. 

КОЗЕРОГ
Время раздумий. Возможно, в данный момент желания не совпа-
дают с возможностями, поэтому проявите терпение – в какой-то 
момент вы поймете, что и в осенне-зимний период проявляют-

ся яркие краски. Могут возникнуть новые карьерные возможности, появят-
ся новые деловые партнеры или давние друзья с интересными деловыми 
предложениями. 

ВОДОЛЕЙ
Будьте начеку, не пропустите возможность заработать или под-
няться по карьерной лестнице. Вас будут манить новые рубе-
жи, знания и дальние страны. Если вы куда-нибудь отправляе-

тесь, то считайтесь с тем, что в путешествиях возможны непредвиденные 
ситуации. Тщательно все спланируйте, чтобы по возможности избежать 
неожиданностей. 

РЫБЫ
Вам удастся успешно уладить дела в учреждениях, банках или 
решить вопросы с коммунальными службами. Удачное время, 

чтобы решать деловые вопросы. Благоприятное время и для профессио-
нальной деятельности. С деньгами же будьте осторожны, особенно в том 
случае, если у вас есть кредитные обязательства. В выходные радость вам 
доставит встреча с любимыми друзьями.
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НОВОСТЬ ПРЕССЫ Доля недекларированных зарплат в стране в коммерческом секторе в прошлом 
году составила 21,6% и по сравнению с 2015 годом уменьшилась на 1,1 процента, сообщает Служба 
государственных доходов. СГД указывает, что в денежном выражении в 2016 году в общем режиме 
уплаты налогов зарплат в конвертах было выплачено на 940 млн евро, а в целом зарплату в конвертах 
получают около 200 000 занятых. В конверте обычно выплачивается 20–50% зарплаты. 

В очередной раз свою огромную статистическую емкость продемонстрировала Служба госдоходов, которая 
очень точно подсчитала тех негодяев, которые выплачивают зарплату в конверте. И правда – ведь очень важно 
знать, сколько именно наших сограждан обманывают государство (значит, и каждого из нас). И так же важно 
осознавать, что инспекторы СГД сумели на целый 1,1 процента сократить число этих негодяев. Анализируя 
числа, с гордостью презентованные самой СГД, приходим к выводу, что в результате напряженной и упорной 
работы СГД удалось сократить долю зарплат в конвертах на один миллион из почти одного миллиарда, а число 
получающих зарплату в конвертах за два года с двухсот сократилось до 198 тысяч… Значит, следуя железной 
математической логике, получателей зарплат в конверте наша СГД искоренит через каких-нибудь двести лет.
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Я у тебя как Золушка- стираю, уби-
раю, готовлю...  
Муж в ответ -Я ж тебе говорил, 
выйдешь за меня - жить  
будешь как в сказке!

Хозяин: - Вам грибочков положить?  
Гость: - Нет, спасибо, я грибы толь-
ко собирать люблю.  
Хозяин: - Как хотите, могу 
и по полу раскидать...

Следователь — свидетелю:  
- Вы же видели, как посторонний 
человек ударил вашу тёщу. Отчего 
же не поспешили на помощь?  
- Как?! Вдвоём избивать 
пожилую женщину?!

Две подруги:  
- После того, как я от своего быв-
шего ушла, он мне каждый день 
весь в слезах звонит!  
- Ага, прощения просит, гад?!  
- Нет, благодарит...

Бабка, откладывавшая день-
ги на черный день, в солнечное 
затмение нехило оттянулась...

Клавдия Петровна!  
Ума у меня нет, денег нет, по дому 
ничего не делаю, и дочь ваша 
могла бы гораздо лучше замуж 
выйти! И пока она торопливо и 
мучительно припоминает, что же я 
в этом списке пропустил, я добав-
ляю: - Зять Петров свой доклад 
окончил! Разрешите идти пить 
пиво к друзьям алкоголикам?

Интересно, почему, когда жена 
говорит: «Что это за наглая мох-
натая морда развалилась на моей 
подушке?», муж и кошка подни-
мают головы одновременно?

Пожилой банкир делает предложе-
ние молоденькой фотомодели.  
Она ему говорит:  
- У меня есть несколько условий.  
- Для тебя, любовь моя, всё, что 
угодно!  

- Вас, банкиров, отстреливают, я не 
хочу просто так остаться молодой 
вдовой.  
- Хорошо, страховка 50 миллионов 
долларов, что бы ни случилось.  
- А где мы будем жить?  
- Трёхэтажный особняк на 
Рублёвке, вилла в Ницце, шале в 
Сен-Тропе: где ты пожелаешь.  
- Так, теперь третье и самое глав-
ное: я хочу заниматься любовью 
каждый день!  
- Вообще не проблема: запи-
ши меня на четверг.

Валерьянка действительно пре-
красно успокаивает, проверено 
на себе: всего 5 капель на ста-
кан водки - и нервы, как канаты.

- А меня Василий на рыбалку при-
гласил!  
- Обязательно сделай красивую 
прическу и побрей ноги!  
- Да-а-а? ... А я, как дура, 
червей накопала...

Если бы на выборах голосо-
вали за то, кого из депутатов 
посадить, то явка избирате-
лей была бы близка к 100%.

Утреннее шоу на молодёжном 
радио. В студию приходит эсэмэ-
ска: «Подруга просила подарить ей 
котёнка, нашёл такого красивого, 
а она передумала и не хочет его 
брать. Что теперь делать с живот-
ным?»  
Ведущий:  
- Ну, я думаю, животное 
нужно вернуть... родите-
лям, а котёнка оставь себе.

Доктор! Я никак не могу сходить в 
туалет!  
- Главное-оптимизм! Не 
можете в туалет - сходи-
те в театр, на выставку...

Жена кричит на мужа:  
- Бросай курить! Знаешь, что мы 
могли бы купить на те деньги, что у 

тебя уходят на сигареты?  
Муж отвечает:  
- Знаю. Тебе - шубу, мне - ничего.

Звонок в четыре утра:  
- Але! Это общество защиты 
животных?  
Медленный ответ заспанного чело-
века:  
- Ну и кто тебя обидел, козел?

Умный муж позволяет жене знать, 
где у него заначка. Это повы-
шает доверие в семье, женскую 
самооценку и самое главное, без-
опасность основной заначки.

- Сынок, сходи в магазин.  
- А волшебное слово?  
- Интернет отключу!  
- Уже бегу!..

Две девочки 5 лет в детском саду. 
Одна хвастается другой:  
- А у нас новый папа!  
- А как его зовут?  
- Сергей Степаныч.  
- Петров?  
- Да-а...  
- А, этот - хороший! Он был у 
нас папой в прошлом году!

У меня в голове порядок. Слева - 
тараканы, справа - мания величия.

Джентльмен с дамой в ресторане. 
Официант на полусогнутых:  
- Чего изволите?  
- Что-нибудь экзотическое, пожа-
луйста.  
- Хм, как насчет бешеной коровы?  
- Полагаю, она закажет себе сама...

Женa звонит мужу нa мобильник:  
- Вaня, ты где?  
- Нa охоте.  
- А кто это тaк дышит громко?  
- Медведь.  
- А стонет почему?  
- Рaнил я его.  
- А почему голос женский?  
- Ну, знaешь! Я охот-
ник, a не ветеринaр!

АНЕКДОТЫ
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Н ападение на Ригу началось 8 
октября 1919 года. Перевес у 
противника был огромный – 50 
000 человек против 544 офице-
ров и 10 662 солдат Латвийской 

армии. Бермонтовцы быстро оказались на 
левом берегу Даугавы, и это уже была реаль-
ная угроза для Риги. Однако среди жителей 
царил огромный патриотизм – организовы-
вались новые солдатские подразделения, и 
в окопы на берегу Даугавы отправлялись как 
студенты, так и совсем мальчишки, только со 
школьной скамьи. Из солдат запаса и добро-
вольцев начали формировать новые роты. К 
вечеру 8 октября в Риге сформировали семь 
рот, в которых насчитывалось приблизитель-
но 700 бойцов, а на следующий день – еще 
пять. Всего в октябре ряды солдат пополнили 
около 8000 человек. 

Добровольцами в армию записывались 
самые разные люди – среди них были члены 
Народного совета, члены Рижской город-
ской думы, работники различных ведомств и 
департамента безопасности, преподаватели 
и школьники. Созданный еще 22 сентября 
1919 года Женский корпус помощи устраи-
вал пункты питания для солдат, ухаживал за 
ранеными в госпиталях, ремонтировал оде-
жду солдатам и участвовал в организации 
их похорон. В начале ноября был основан 
«Золотой фонд», которым руководила писа-
тельница Иванде Кайя. Фонд действовал в 
течение полугода, а после его закрытия все 
собранные предметы из золота и серебра, а 
также деньги – 400 000 рублей – были пере-
даны Банку Латвии. 

Бои за Ригу были очень упорными. 
Переломным пунктом стало 3 ноября, когда 
под прикрытием артиллерийского огня воен-
ных судов союзников в районе Даугавгривы – 
Болдераи Латвийская армия пошла в насту-
пление. Отдельные подразделения форси-
ровали Даугаву в районе Закюсалы и остро-
ва Доле, заставив бермонтовцев отступить 
и покинуть укрепления на берегу Даугавы, 
в Пардаугаве. Ранним утром 11 ноября враг 

Все мы крепки задним умом, если с сегод-
няшним опытом обратиться к событиям 
минувших десятилетий. Даже те, кто жил 
в то время, могут уже не помнить кон-
текста, который диктовал действовать 
определенным образом должностным 
лицам того времени, а также определял 
патриотичное или криминальное пове-
дение отдельных людей. Тем, кто вырос 
в условиях независимости, понять то, 
о чем тогда писали в средствах массо-
вой информации, может быть, еще слож-
нее, поскольку бытовая и политическая 
ситуация за неполные три десятка лет 
изменилась до неузнаваемости. Стали 
ли иными привычки власть имущих – 
об этом можно судить, ознакомившись с 
нашим обзором. 

• Октябрь 1990 года. Каждый понедель-
ник мэр Вентспилса Айварс Лембергс в тече-
ние часа будет отвечать на вопросы жур-
налистов. Такая договоренность достигнута 
между председателем городского исполни-
тельного комитета, представителями мест-
ной прессы, радио, а также представителя-
ми LETA и корреспондентами республикан-
ских газет в Вентспилсе. Прежняя практика 
показывает, что журналисты, стараясь каж-
дый по отдельности получить информацию 
из первых рук, весьма ощутимо отрывают 
его от работы. Сбор информации от менее 
компетентных людей, в свою очередь, при-
водит к фактическим ошибкам. В Вентспилсе 
попытаются избежать этих неудобств, полу-
чая основную информацию на неделю из 
самого надежного источника. Одновременно 
представители радио и телевидения могут 
получить информацию и о событиях минув-
шей и предстоящей недели в Латвии, так как 
А. Лембергс является депутатом Верховного 
Совета ЛР. 

• Ноябрь 1990 года. Вентспилсский город-
ской исполнительный комитет принял реше-
ние об улучшении снабжения жителей рыбой 
и рыбной продукцией. Необходимость этих 
действий продиктована все возрастающим 
дефицитом других продуктов. На террито-
рии города расположен крупный рыболовец-
кий колхоз «Красный маяк», здесь базиру-
ется около ста рыболовных судов из других 
латвийских прибрежных хозяйств, находится 
крупнейший в Балтийских странах рыбокон-
сервный комбинат (РКК). Однако существую-
щая централизованная система распределе-
ния улова и рыбной продукции не позволяла 
и не стимулировала обеспечение потреб-
ности в них горожан. Исполком рекомендо-
вал РКК делать запасы продукции, решено 
более широко заключать прямые договоры с 
рыбаками, начать поставку рыбы по коммер-
ческим ценам. Затем будет разрешено торго-
вать рыбой на улице, поскольку в городе не 
хватает помещений для этих нужд. 

• Ноябрь 1990 года. В преддверии празд-
ника 18 ноября большая часть домов в 
Вентспилсе на несколько часов осталась 
без питьевой воды. Причина заключалась в 
том, что двадцатибалльный ветер оторвал 
от левого берега Венты пришвартованное 
там строение «Астрахань-2», которое пере-
секло реку и налетело на наземную часть 
водопроводного дюкера, вкопанного в русле 
реки. По пути плавающее строение поца-
рапало списанное судно гидрографической 
службы и испортило часть причала. Стало 
известно, что плавающее строение, на кото-
ром в тот момент дежурил сам капитан, 
не было пришвартовано в соответствии с 
силой ветра. Во время дрейфа команда так 
и не смогла привести в действие двигатель и 
изменить направление движения. 

• Ноябрь 1990 года. Сотрудники мили-
ции, патрулирующие в центре города, полу-
чили задание – особенное внимание обра-
тить на памятник Ленину.  Страсти вокруг 
этого объекта вспыхнули после далеко не 
единогласно принятого в городском сове-
те решения о демонтаже статуи, как толь-
ко правительство внесет коррекции в спи-
сок памятников республиканского значения. 
К такой осторожности побудил опыт других 
городов, где защиту «образа Ленина» само-
вольно взяла на себя армия, таким образом 
обострив политическую и межнациональную 
ситуацию. 

10 ноября с 10.00 до 21.00 в магазинах «Rimi» в крупнейших латвийских городах уже в 
четвертый раз пройдет благотворительная акция, во время которой призывают жерт-
вовать продукты питания. Посетителям магазина предлагается, помимо привычных 
покупок, приобрести дополнительные продукты, чтобы помочь оказавшимся в трудном 
положении семьям с детьми, пенсионерам или инвалидам, доходы которых ниже про-
житочного минимума. Акцию организуют банк продуктов «Поевшей Латвии» и сеть мага-
зинов «Rimi Latvia». 

Оглядываясь на 
обозримое прошлое 
Вентспилса Латвия празднует День Лачплесиса

11 ноября 1919 года в 
Риге решалась судьба 
молодой Латвии. В честь 
бойцов, боровшихся за 
освобождение Латвии, этот 
день – 11 ноября – отмечают 
как День Лачплесиса. В 
этот день во всей Латвии 
мы зажжем свечи в честь 
борцов за свободу, которые 
защитили наше независимое 
государство. 

Мероприятия Дня 
Лачплесиса в Вентспилсе
• В 15:00 в Парвентской библиотеке – 
музыкальные произведения латышской 
эпохальной хоровой музыки и орато-
рия Екаба Янчевскиса «No letu zemes» в 
исполнении камерного хора «Ventspils», 
Вентспилсского камерного оркестра, муль-
тиинструменталиста Александра Майерса 
и сказительницы Зане Янчевски. Дирижер 
– Айгарс Мери. Мероприятия организует 
общество «Камерный хор “Ventspils”». Вход 
свободный. 
• В 18:00 на Ратушной площади пройдет 
торжественная церемония приема моло-
дых земессаргов в ряды 46-го пехотного 
батальона Земессардзе, во время кото-
рой в батальон будут зачислены молодые 
кандидаты в земессарги из Вентспилса и 
Вентспилсского края. 
• В 18:30 – факельное шествие с Ратушной 
площади до Лесного кладбища. 
Маршрут: Ратушная площадь – улица 
Аннас – улица Кулдигас – улица Ганибу – 
проспект Лиелайс – улица Саулес – улица 
Айзсаулес – Лесное кладбище. Участвуют 
подразделения земессаргов, робежсар-
гов и яунсаргов, а также все желающие. 
Факелы для шествия обеспечит торговый 
центр «Tobago».
• В 19:00 – памятное мероприятие на 
Вентспилсском Лесном кладбище, у Белого 
креста, с участием ансамбля металличе-
ских духовых инструментов «Ventspils 
Brass».
• В 20:00 в саду Ренькя вместе с фоль-
клорным коллективом «Laipa» – созда-
ние огненного знака латышского народно-
го орнамента «Ceļš» в память о воинах. К 
участию приглашаются все желающие, с 
собой необходимо взять свечу.

был изгнан из Пардаугавы. Рига была осво-
бождена. Начали звонить колокола в риж-
ских церквах, люди собирались на улицах, 
в этот день и был основан Военный орден 
Лачплесиса – первая и наивысшая военная 
награда в Латвийской Республике. 11 ноября 
1920 года первым кавалерам был присвоен 
Военный орден Лачплесиса, и с этого момен-
та 11 ноября стало праздничным днем. С 
1920-го по 1928 год всего было присвоено 
более двух тысяч знаков Военного ордена 
Лачплесиса всех трех степеней. 

19 октября 1929 года военный министр 
указом N 26 провозгласил: «Считать 11 
ноября и праздник Лачплесиса праздни-
ком в честь 10-летнего юбилея существо-
вания нашей армии». С этого момента День 
Лачплесиса стал праздником Латвийской 
армии, а не только днем памяти выдающих-
ся участников боев за свободу, и 11 ноября 
стало праздноваться более широко во всех 
армейских гарнизонах: устраивали парады, 
готовили угощенье, спектакли, концерты и 
другие праздничные мероприятия, во время 
которых особо чествовали кавалеров орде-
на. В конце 1930-х годов во время праздника 
стали особенно выделять и тех воинов, кото-
рые утратили здоровье в боях. Последний 
парад Дня Лачплесиса в Первой Республике 
состоялся 11 ноября 1939 года. 

В годы оккупации Латвии празднова-
ние Дня Лачплесиса не допускалось, и в 
Латвийской ССР впервые его стали отме-
чать во время Атмоды в 1988 году.  10 ноября 
1989 года Верховный Совет провозгласил 11 
ноября памятным днем – Днем Лачплесиса, 
или Днем памяти героев, а 3 октября 1990 
года был принят закон «О праздничных, 
памятных и отмечаемых датах», где 11 ноя-
бря было установлено памятным днем в 
честь солдат, павших в боях за освобожде-
ние Латвии. 11 ноября стало праздником, во 
время которого вспоминают всех борцов за 
свободу Латвии. 

Банк продуктов «Поевшей Латвии» призывает участвовать 
в благотворительной акции

В продуктовые пакеты желательно класть 
продукты с большим сроком годности, напри-
мер, ячневую и манную крупу, овсяные хло-
пья, макароны, муку, растительное масло, 
мясные или рыбные консервы, сахар, рис, 
маргарин, куриный бульон, горох. Малыши 
будут рады получить в подарок сладости, 
которые можно хранить длительное время. 

«Банк продуктов «Поевшей Латвии» помо-
гает латвийским семьям с детьми, сениорам 
и инвалидам, которые по различным причи-
нам оказались в тяжелом положении, однако 
не получают никаких социальных пособий. 
Обычно продуктовые пакеты комплектуют-
ся из пожертвований предприятий и средств, 
собранных в ящичках для пожертвований. А 
дважды в год каждый житель Латвии может 
напрямую принять участие в акции и, поми-
мо своих ежедневных покупок, приобре-
сти продукты и помочь ближним. Выбирая 
продукты с длительным сроком хранения, 

каждый может оказать помощь тем людям, 
которым не хватает продуктов питания», 
– говорит руководитель банка продуктов 
«Поевшей Латвии» Агита Краукле. Банк про-
дуктов «Поевшей Латвии» Латвийского объ-
единения самаритян организует различную 
помощь тем семьям, которые в силу разных 
обстоятельств оказались в тяжелой жиз-
ненной ситуации. Долгое время партнером, 
оказывающим поддержку банку продуктов, 
является сеть супермаркетов «Rimi».

«Призывая своих клиентов участвовать 
в этой акции, мы хотим побудить оказывать 
помощь тех людей, которые желают делать 
это, но до сих пор не знали о возможностях, 
которые позволяют сделать это. Оказанная 
помощь ежегодно радует несколько сотен 
семей. Особенно радуются дети, которые 
в продуктовых пакетах находят сладости, 
обычно появляющиеся в их доме очень 
редко. Мы надеемся, что и в этом году смо-

жем продолжить начатое, и число участни-
ков нашей акции возрастет», – говорит руко-
водитель по отношениям с общественностью 
«Rimi Latvia» Инга Бите. 

Продуктовые пакеты обеспечивают-
ся благодаря пожертвованиям предпри-
ятий и жителей Латвии, а также многим 
добровольцам, оказывающим поддержку. 
Благотворительная акция в сотрудничестве 
с «Rimi» превратилась в теплую традицию, 
принять участие в ней может каждый посети-
тель магазинов «Rimi». Благодарим каждо-
го, кто поддержал акцию и внес свою лепту!  

Магазины в Вентспилсе, 
в которых пройдет кампания:
«Rimi Tobago», проспект Лиелайс, 3/5;
«Rimi Poruka», ул. Я. Порука, 5;
«Rimi Ventspils», ул. Аннас, 1.
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Примечательно, что в этом году в конце 
одной недели совпадают и Мартиньдиена 
(День Мартиньша), и День Лачплесиса. Эти 
важные дни начинают неделю государствен-
ных праздников.  Всё чаще с началом ноя-
бря, следовательно – даже больше чем за 
неделю до дней государственных празд-
ников латыши и лояльные к Латвии жите-
ли с гордостью прикрепляют к своим курт-
кам и пальто красно-бело-красные ленточки.  
Президент страны – яркий пример и образец 
для всех. 

П онято, что пятница – День Мартиньша 
– для всех напряженный рабочий 
день, когда нужно успеть сделать 
ещё последние дела перед выход-
ными. И почему бы в субботу не 

объединить их с Днём Лачплесиса и сделать 
этот день незабываемым в кругу всей семьи! 
Поэтому в субботу утром советуем отправить-
ся на базар Старого города. Чего здесь толь-
ко нельзя будет приобрести для праздничного 
стола: различные лакомства, копчения и дели-
катесы, но самое ценное – богатые дары осен-
него урожая. Особенным будет и базар рукоде-
лий и изделий школьников Вентспилса, который 
даст возможность каждому оказать поддержку 
юному поколению нашего города и поддержать 
благотворительность.   

Одновременно с официальной программой 
Дня Лачплесиса, с которой вы можете ознако-
миться здесь же, в нашей газете, есть ещё одно 
особое событие. Это концерт в Парвентской 
библиотеке. В 15.00 особый концерт даст камер-
ный хор «Вентспилс» и Вентспилсский камер-
ный оркестр под руководством дирижёра, худо-
жественного руководителя Айгара Мери. Он 
и руководимые им коллективы на все осо-
бые праздники или памятные дни готовят для 
вентспилчан специальную концертную програм-
му. На этот раз в концерте прозвучат музы-
кальные хоровые произведения современ-
ных латышских композиторов и классические 
произведения: Янис Айшпурс на стихи Ояра 
Вациетиса «Piesaukšana» («Призыв»), музы-
кальное произведение Эрика Эшенвалда 
«Rasa» («Роса»), самые сильные музыкальные 
произведения Селги Менце, Юриса Кулакова, 
Петериса Плакидиса, Мартиньша Брауна и дру-
гих композиторов.   Во второй части концерта 
к камерному хору «Вентспилс» присоединит-
ся Вентспилсский камерный оркестр, мульти-
инструменталист Александр Майер и актри-
са Латвийского Национального театра Зане 
Янчевска, в их исполнении прозвучит орато-
рия Екаба Янчевскиса «No letu zemes». Вход на 
мероприятие бесплатный. 

Особую программу подготовила и 
Вентспилсская высшая школа, которая органи-
зовала «Неделю патриотов». В субботу, после 
обеда студенты и работники высшей школы, 
пригласив присоединиться к ним всех желаю-
щих, соберутся у входа в корпус D, где зажжен-
ными свечами создадут контур Латвии. Затем 
все вместе отправятся на Ратушную площадь, 
чтобы присоединиться к Факельному шествию. 
В понедельник вечером, в 18.00 начнётся вечер 
патриотических фильмов, который проходит уже 
несколько лет подряд и среди студентов явля-
ется одним из самых популярных мероприя-
тий Недели патриотов. Днём позже, в 18.30, в 
кафе высшей школы студенты, преподавате-
ли и работники высшей школы смогут расска-
зать и обсудить интересующие их темы, а также 
выслушать рассказы других. Объединяющей 
темой этого мероприятия будет Латвия, что 
включает в себя очень много подтем, например, 
о каком-либо интересном факте, традициях, 
местах, приключениях, событиях и другие темы, 
которые связаны с Латвией. В свою очередь в 
среду, в 20.30, в фойе корпуса D пройдет еже-
годное певческое мероприятие, на котором сту-
денты и другие заинтересованные лица объеди-
нятся в совместном исполнении песен, посвя-
щенных высшей школе и всей Латвии. 

Встретим и глубоко в сердце проживём вме-
сте такие важные в истории Латвии дни и собы-
тия, проявим нашу любовь в кругу своей семьи, 
близких, друзей и коллег, отмечая 99-ю годов-
щину нашей Латвии. И пусть это время для всех 
нас будет временем особых раздумий в пред-
дверии столетия государственности нашей род-
ной страны. 

Мартиньдиена 
и в ожидании 
столетия Латвии

Впервые за 20 лет вентспилсские футболисты остались без медалей в Латвийском чем-
пионате высшей лиги, так как в последней и решающей игре сезона на своем поле упу-
стили шанс на победу и со счетом 2:3 уступили чемпионам – юрмальскому «Спартаку». В 
их юбилейной, шестисотой игре в чемпионате высшей лиги слабым утешением для вент-
спилчан стала путевка на Лигу Европы УЕФА.

В прошлый раз, отправляясь из 
Галиньциемса в город (центр), мы оста-
новились на перекрестке улиц Кулдигас 
и Дурбес и «мостике мертвецов». Здесь 
обязательно нужно посмотреть направо 
на желтый кирпичный дом, в котором, 
по меньшей мере, тридцать лет, если не 
больше, находился магазин, который ста-
рые жители Галиньциемса помнят как 
лавку Рутка. 

Впервые за 20 лет – без медалей

В первом тайме игры ФК 
«Вентспилс» дважды удалось 
выйти вперед, благодаря точ-
ным ударам результативного 
нигерийского легионера Аделеке 

Акиньеми. Однако противник смог отыграть-
ся, благодаря голам Дмитрия Платонова и 
Азиза Ибрагимова. В конце второго тайма, 
всего за три минуты до окончания матча, 
победный гол в пользу юрмальчан забил 
Евгений Казачок. 

Можно сказать, что поражение – это неу-
дачное стечение обстоятельств, посколь-
ку в этой игре вентспилчанам пришлось 
обходиться без семерых игроков основного 
состава, большая часть из которых получи-
ли травмы. Это создавало заметный хаос в 
защите, из-за чего было пропущено два из 
трех голов. В случае победы вентспилчане 
смогли бы запрыгнуть в последний вагон, 
завоевав бронзовые медали и 20-й год под-
ряд став медалистами. В завершении выс-

шей лиги нынешнего сезона с 46 очками в 
24 играх победил юрмальский «Спартак», 
а по 37 очков получили «Лиепая/Мого» и 
«Riga FC». Четвертым с 35 очками был ФК 
«Вентспилс». Очки, потерянные по недораз-
умению, в играх против номинально более 
слабых противников стоили вентспилчанам 
места на пьедестале почета. 

Со второй половины сезона позапрошло-
го года клубом вновь руководит английский 
специалист Пол Ашворт, который являл-
ся главным тренером команды с 2001 по 
2003 год. Из-за серии неудач вентспилчан 
П. Ашворт снова был приглашен руководить 
клубом. Задача была ясна: вернуть себе 
титул латвийских чемпионов, который в про-
шлый раз команда получила в 2014 году, а 
также получить кубок Латвии и как можно 
лучше сыграть в европейских кубках. Баланс 
последних трех сезонов таков: третье, третье 
и четвертое место. 

Что это означает для клуба? Во-первых, 

учитывая тенденции на мировом рынке в 
последние пару лет, часть вентспилсских 
предприятий перестали оказывать под-
держку футболу. Большой вклад в финан-
совом отношении вносит Вентспилсская 
городская дума. Официально суммы не 
раскрываются, однако это десятки тысяч 
евро в год, и все это деньги налогопла-
тельщиков. Дума уже сократила денеж-
ные вложения в один их фирменных 
знаков города в свое время – футболь-
ный клуб, к тому же, в последнее время 
футбол все реже появляется в пиар-ак-
циях городской думы. Сейчас актуальны 
два вопроса: будет ли самоуправление 
еще вкладывать средства в футбольную 
систему и сколько, а также, останется 
ли в должности тренер? Единственным 
спасением является путевка на европей-
ские кубки, которые позволят хоть как-
то пополнить бюджет клуба. И тем не 
менее, средств будет еще меньше, чем в 
предыдущие два сезона, а значит, станут 
меньше и возможности привлечь игроков 
хорошего уровня и снизится конкурен-
тоспособность по сравнению с другими 
клубами, что было совершенно очевидно 
в минувший сезон. 

Дорога через город и время II

Э тот магазин в тридцатые годы 
ХХ века открыл домовладелец 
Петерис Руткс; там продавали 
самые разные продукты, в том 
числе, кофе, сельдь, сладости, 

консервы, перед Рождеством – лимоны и 
апельсины. По окончании Второй Мировой 
войны лавку Рутка национализировали, но 
внутри все осталось по-прежнему – высокий 
прилавок, ящики для муки и крупы, стеклян-
ные сосуды с конфетами. В послевоенные 
годы до середины пятидесятых годов время 
от времени возле магазина выстраивалась 
длинная очередь, место в которой занима-
ли в 5.00-6.00 утра – за мукой, сахаром, мас-
лом. Рядом с дверьми магазина были еще 
одни – здесь, в отличие от магазина, в кото-
ром покупателями были в основном жен-
щины, частыми посетителями были мужчи-
ны – постоянные клиенты так называемого 
«Галинькрогса». Пышнотелая русская буфет-
чица наливала в стаканы водку и дешевое 
вино, открывала бутылки с пивом, между 
делом успевала сделать бутерброды из бело-
го хлеба с килькой. 

Чуть подальше, в сторону центра – на 
углу улиц Кулдигас и Латгалес – тоже ког-
да-то был магазин, к тому же, с более ста-
ринной историей. «Ventas Balss» в пери-
од между войнами регулярно публикова-
ла объявления о местах продажи газеты, и 
одним из таких мест был магазин колони-
альных товаров Берга на улице Кулдигас, 
77. Он находился в достаточно большом 
доме, которого сейчас уже нет, на его месте 
построен другой. Владельцу дома принад-
лежал довольно большой участок земли с 
несколькими хозпостройками, сараями и 
складами. В «Ventas Balss» того времени 
опубликованы воспоминания о январе 1919 
года, когда в Вентспилсе бушевал красный 
террор. Арестованные красными комисса-
рами и их приспешниками вентспилчане и 
солдаты немецкой армии из центра горо-
да были пригнаны к магазину Берга, там 
заключены в один из сараев, а позднее там 
же и расстреляны… В послевоенные годы 
этот магазин уже был ликвидирован, а дом 
национализирован. 

Здесь нужно добавить, что за чередой 
домов на улице Кулдигас долгое время 
существовали незастроенные поляны с 

несколькими прудами – где в течение сто-
летий брали глину для кирпичей; из этих 
желтых кирпичей местного производства в 
Вентспилсе построены десятки домов. Эти 
поляны называли «глиняными ямами». В 
наше время из 8–10 прудов того времени 
остались два, которые частично включены в 
территорию сада Ренькя. 

На левой стороне улицы Кулдигас до 
самой улицы Берзу были лужайки и полянки 
– по обе стороны улицы Инжениеру, которая 
еще в пятидесятые годы больше напомина-
ла сельскую дорогу – гравий, пыль, огром-
ные лужи в дождливое время. Эта улица 
была и до сих пор остается «школьной ули-
цей» для детей из Галиньциемса, поскольку 
ведет к единственной в этом районе школе, 
которая была основана в 1923 году, ныне – 
1-я основная школа. 

Если мы направимся дальше, то окажем-
ся возле уже упомянутого сада 
Ренькя. Есть некоторые неточные 
данные, что давным-давно – еще 
во времена Курземского герцог-
ства – там уже было маленькое 
именье. В XIX в. этот красивый 
участок земли приобрела семья 
зажиточных вентспилсских тор-
говцев Рейнке. Еще и сейчас на 
этой территории можно разгля-
деть следы прежних аллей, там 
растут деревья ценных пород и 
самые большие каштаны в горо-
де; седовласые дамы и госпо-
да рассказывают, что во времена 
их детства они уже были такими 
же большими, как сейчас. Еще 
до середины шестидесятых годов 

в огороженном забором 
саду сохранялись остат-
ки былой роскоши – быв-
ший жилой дом и боль-
шой сарай. В 30-е годы 
сад Ренькя сдавался 
некоему Рожкалнсу, но в 
послевоенные годы там 
ютились лошади, при-
надлежащие городско-
му торговому управле-
нию (товары развозили 
на телегах) и хранились 
различные строймате-
риалы. Именно за боль-
шими воротами (рядом 
со спиленной сейчас 
огромной осиной) нахо-
дилась сторожка. 

В памяти осталось 
драматическое событие, 
которому этой осенью 
исполнилось полсотни 
лет. В октябре 1967 года 
Латвию настигла очень 

сильная буря, в нашем городе она оста-
вила особенно заметный след. Утром 
после бури автор рассказа шла вместе 
с матерью в центр и, подойдя к воротам, 
увидела, что на крыше сторожки лежит 
огромная сломанная ветка осины… 
Рядом со сторожкой стояла пожилая 
женщина – бледная, она едва могла 
говорить. Она рассказала, что ночью, 
уже под утро, во время бури от страха 
она почти не могла двигаться и сидела 
на своей лежанке в сторожке; внезапно 
ей показалось, что какая-то сила стол-
кнула ее с лавки и вытолкнула за дверь, 
она еле успела схватить пальто и рас-
пахнуть дверь, как в тот же момент отло-
милась ветка и со страшным грохотом 
пробила крышу, острым концом опустив-
шись как раз на то место, где до этого 
спала женщина в сторожке… 

Улица Кулдигас, на правой стороне сад Ренькя в 1948 
году; старый забор повалился, новый еще не постро-
ен. Видны здания складов; поодаль – большие каштаны.

Жилое здание именья Рейнке в 60-е 
годы минувшего столетия.
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Вентспилс, в котором, по официальной стати-
стике, почти 40 000 жителей, – шестой крупней-
ший город Латвии. Правда, на самом деле в 
нашем городе людей значительно меньше, но 
сейчас не об этом. Поговорим о том, о чем не 
один раз доводилось слышать: в Вентспилсе 
некуда сходить поесть. Правда ли это или с 
девяностых годов культивируется подобный 
миф? 

кафе «Centrs», 
проспект Лиелайс; 
бистро «Pankūkas 
un pelmeņi», 
проспект Лиелайс; 
«Skroderkrogs», 
улица Скродера; 
«Ostas 23», улица Остас; 
«Ērmanītis», 
улица Саулес; 
«Dolce Vita», улица 
Кулдигас; 
«Jaunpilsēta», 
улица Саулес; 
«Rātsgalds», 
Ратушная площадь; 
«Zītari», улица Тиргус; 
«Ukraina», улица Ганибу;
«Windau coffe», 
улица Пилс; 
«Burgerbārs», улица Пилс; 
«Vēja roze», улица Плата; 
«Latta», Вентспилсский 
автовокзал; 
«Latta», дамба 
Сарканмуйжас. 

В Вентспилсе не хватает кафе. 
Миф или реальность?

В Вентспилсе пять-
десят учреждений 
питания, сравни-
тельно много для 
маленького горо-

да. Тем не менее, как горожа-
не, так и гости города жалу-
ются, что не хватает мест, 
где можно поесть, особенно 
позавтракать. «Ventspilnieks.
lv» решила выяснить, так ли 
это.

Начнем с завтраков. Если 
кто-то желает позавтракать 
в кафе, скажем, в семь утра, 
то проблемы действитель-
но будут. Однако в нашем 
городе есть кафе, кото-
рые начинают работу уже 
в восемь утра, и меню там 
действительно достойное. 
Тут можно упомянуть кафе 
«Jūras brīze», которое пред-
лагает вкусные блюда по 
адекватным ценам, и кафе 
«Centrs». Особая благодар-
ность этим кафе за то, что 
они подумали и о малень-
ких посетителях, для кото-
рых оборудованы специаль-
ные уголки. 

Говоря о детских угол-

ках, хочется сказать прият-
ные слова и об одном из 
самых популярных кафе в 
нашем городе – «Ostas 23». 
Здесь маленькие непоседы 
могут проявить себя раз-
личными способами – рисо-
вать, читать, играть в прятки 
в палатке и даже предать-
ся театральной импровиза-
ции. Хочется добавить, что 
о кафе «Ostas 23» только 
хорошие отзывы – оценивая 
по десятибалльной шкале, 
можно поставить наивыс-
шую оценку как за обслужи-
вание, так и за атмосферу 
кафе и интересное решение 
в интерьере. Единственный 
недостаток (если можно 
его так назвать) – здесь не 
подают завтрак. Кафе начи-
нает работать в двенадцать 
часов дня. 

Горожанам полюбился 
также бар «Skroderkrogs», 
очень хорошее место, 
где есть небольшой дет-
ский уголок, малыши там 
могут порисовать и побе-
седовать, почти как взрос-
лые. Так как «Skroderkrogs» 

начинает работать в один-
надцать часов, там также 
нет возможности позавтра-
кать, что не мешает поста-
вить кафе наивысшую оцен-
ку. Думается, с этим согла-
сится каждый, кому доводи-
лось здесь перекусить. 

Следующими в нашем 
обзоре кафе хотелось бы 
упомянуть учреждения 
быстрого питания, в кото-
рых еду подают в марми-
тах, например, «Ērmanītis». 
Время работы с восьми утра 
– все происходит быстро 
и просто… Детского угол-
ка здесь нет, но он здесь 
и не нужен. Здесь пере-
кусывают в основном те, 

для кого время – деньги. 
Быстро перекусить можно 
и в самом известном в 
Парвенте кафе «T33», кото-
рое начинает работу уже в 
девять утра. Значит, здесь 
можно и позавтракать. 
Помещение небольшое, 
но кафе стремится к рас-
ширению. Детского угол-
ка нет, однако его нехват-
ки не ощущается. Еду гото-
вят очень быстро, и дети не 
успели бы даже как следует 
начать рисовать… Совсем 
недавно в Парвенте было 
открыто кафе с интересным 
названием «Ķezbers», кото-
рое находится в помеще-
ниях автомойки. Правда, об 

этом заведении пока слы-
шали лишь немногие, и 
вывод следующий: нужно 
больше рекламы, по край-
ней мере, в социальных 
сетях! Но в любом случае 
пожелаем им удачи и бодро-
сти духа в борьбе с круп-
ными и мелкими конкурен-
тами. Пусть все получится! 
Однако, обобщая информа-
цию о вентспилсских заве-
дениях питания, нужно при-
знать, что в Парвенте их 
все-таки маловато. 

В Вентспилсе есть кафе, 
есть столовые, но нет ни 
одного заведения, которое 
наименовалось бы ресто-
раном. Однако в баре 

«Skroderkrogs», кафе «Ostas 
23» и «Zītari» обслужива-
ние очень близко к ресто-
ранным стандартам. Разве 
слово «ресторан» рядом с 
названием так уж важно? 
Главное, что вентспилчанам 
и гостям города эти кафе 
нравятся, и в каждом из 
них царит своя, неповтори-
мая атмосфера. Резюмируя 
результаты нашего гастро-
номического экскурса, 
можно сказать, что жало-
ваться на нехватку учреж-
дений питания в Вентспилсе 
не следовало бы. В кратком 
обзоре невозможно упомя-
нуть обо всех кафе и столо-
вых нашего города, поэто-
му, опросив вентспилчан и 
гостей города, мы создали 
ТOP–15 самых известных 
среди клиентов учреждений 
питания. 

зрения относительно законности и истинной 
цели длительно осуществляемой деятель-
ности». Депутат призывал оценить, не нару-
шает ли Лембергс, как должностное лицо 
обществ «Агентство развития Вентспилса» 
и «Агентство развития бизнеса», правила 
получения финансирования самоуправле-
ния, в том числе, не получает ли публично-
го финансирования сверх установленного 
в законе в отношении зарплаты должност-
ных лиц. В данный момент БПБК в рамках 
своей компетенции ведет проверку соответ-
ствия деятельности Айвара Лембергса нор-
мам закона «О предотвращении конфлик-
та интересов в деятельности государствен-
ных должностных лиц», когда он занима-
ет должность и получает доход в обще-
стве «Ассоциация развития бизнеса». Пока 
проверка не завершена, более детальной 
информации не будет. 

ДЕНЬГИ ЛИЛИСЬ РЕКОЙ
 «Ассоциация развития бизнеса» в поле 

зрения общественности уже не первый год. 
Ее деятельность и порядок финансирова-
ния уже не раз оказывались в центре вни-
мания журналистов. Например, в 2012 году 
масс-медиа сообщали: годовые отчеты сви-
детельствуют, что с 2002 года ежегодные 
доходы предприятия формировались из 
финансовой помощи различных предпри-
ятий. Сначала 125 тысяч латов (177 859 
EUR) в год выделило акционерное общество 
«Ventspils nafta», затем три года по 140 тысяч 
(199 202 евро) жертвовало ООО «Ventspils 
Nafta Termināls». С 2007 года роль донора 
взяло на себя «Латвийское пароходство». 
В 2007 году оно выделило ассоциации 178 
тысяч латов (253 271 евро), а в последую-

щие два года – по 140 тысяч. В отчете за 
2010 год в качестве пожертвований ассоциа-
ция указала 330 тысяч латов (469 548 евро), 
однако благотворители больше не раскры-
ваются, поскольку закон от обществ этого 
больше не требует. «Латвийское радио» в 
свое время информировало, что в тот год 
на два письма Лембергса отреагировало 
«Латвийское пароходство», которое в январе 
присвоило ассоциации 140 тысяч, а в октя-
бре – еще 190 тысяч латов (270 345 евро). 
Когда «Латвийское пароходство» и «Ventspils 
Nafta» оказались под влиянием концерна 
«Vitol», благосклонность этих предприятий 
к «Ассоциации развития бизнеса» закончи-
лась. Интересно, что в 2012 году в годовом 
отчете ассоциации ее деятельность описа-
на очень емко – она продолжает работать, 
чтобы создавать благоприятную среду и раз-
рабатывать идеи для развития коммерче-
ской деятельности. В этом году обнаружи-
лось, что последний годовой отчет упомя-
нутой организации был подан в 2012 году. 
СГД любезно отправила обществу предупре-
ждение относительно того, что не был подан 
годовой отчет за 2016 год, заодно включив 
туда напоминание о том, что необходимо 
подать отчеты также за 2013, 2014 и 2015 
годы. Сейчас недостающие отчеты якобы 
поданы. Последует ли за этим администра-
тивный процесс, время покажет. 

ДЕПУТАТЫ ХОТЯТ ЯСНОСТИ, 
А ПОЛУЧАЮТ ОТПИСКУ

Четкого ответа на вопрос: чем конкрет-
но занимается упомянутая ассоциация и за 
какие заслуги Айварс Лембергс получает от 
нее 190 тысяч евро, – до сих пор нет. В вопро-
се, который направили депутаты, сказано: «В 
масс-медиа прозвучала информация, что 

общество «Ассоциация развития бизнеса» 
занимается созданием благоприятной среды 
для бизнеса в Вентспилсе, разработкой идей 
относительно развития коммерческой дея-
тельности, анализирует законодательную, 
хозяйственную и политическую ситуацию. 
Общество принимало решения, касающиеся 
деятельности и развития AО «Ventspils nafta» 
и связанных с ним предприятий, и часть при-
были, которую получали AО «Ventspils nafta» 
и связанные с ним предприятия, через упо-
мянутое общество зачислялась на личный 
банковский счет А. Лембергса. Упомянутая 
информация свидетельствует о том, что А. 
Лембергс длительное время получает круп-
ное финансирование от членов и жертвова-
телей «Ассоциации развития бизнеса», кото-
рые работают и в Вентспилсском свободном 
порту. Деятельность общества и его источ-
ники дохода неясны даже председателю его 
правления». 

Именно в этом контексте депутаты тре-
буют пояснений по поводу действий СГД в 
случаях, если констатируется, что общество 
фактически занимается коммерческой дея-
тельностью как основной деятельностью или 
распределяет прибыль среди членов (суще-
ствующее правовое регулирование запреща-
ет это); как с точки зрения конфликта инте-
ресов можно оценить ситуацию, когда госу-
дарственное должностное лицо, которому 
запрещено занимать должность в обществе 
капитала, хозяйственной деятельностью 
занимается в рамках общества; оценивали 
ли БПБК и СГД в рамках своей компетен-
ции законность деятельности А. Лембергса в 
«Ассоциации развития бизнеса»? 

Министерство финансов в своем ответе 
сначала разъяснило, что такое «общество» 
с точки зрения Закона об обществах и фон-

дах, указало, что в соответствии с законом 
«О предотвращении конфликта интересов в 
деятельности государственных должностных 
лиц» должность председателя думы самоу-
правления действительно является должно-
стью государственного должностного лица, и 
среди прочего, процитировало норму зако-
на, в которой определено, с какими должно-
стями председателям дум самоуправлений 
разрешено совмещать должность государ-
ственного должностного лица. В этот список 
включена также должность в обществе или 
фонде, и в связи с этим разрешено получать 
зарплату за деятельность в этой должности. 
Также Министерство финансов информи-
рует, что, так как общества обычно являют-
ся субъектами частного права и должности 
в этих обществах не являются должностя-
ми государственных должностных лиц, то 
нормы закона «О предотвращении конфлик-
та интересов в деятельности государствен-
ных должностных лиц» к упомянутым лицам 
не относятся. СГД, согласно ответу СГД, ока-
зывается на удивление «беззубым» – суще-
ствовавший до сих пор реализуемый СГД 
порядок заполнения деклараций государ-
ственных должностных лиц «опирается на 
проверку соблюдения порядка заполнения 
декларации». Следует пересказ требований 
закона, в каких случаях СГД проводит про-
верку этих деклараций. Четких ответов в кон-
тексте изложенных депутатами фактов нет. 

Нужно отметить, что изначально вопрос 
депутатов был адресован и министру 
среды и регионального развития Каспару 
Герхардсу, однако министр, ответственный 
за дела самоуправлений, отписывается, что 
заданные вопросы – в компетенции СГД и 
БПБК, и избегает давать ответы. Возможно, 
чтобы уж наверняка, министр в своем ответ-
ном письме в канцелярию Сейма указал, что 
в собрании, на котором будут обсуждаться 
упомянутые вопросы, он присутствовать не 
сможет, так как будет находиться с визитом 
за пределами Риги. 

В вопросе об «Ассоциации 
развития бизнеса» нет ясности
 Окончание. Начало на 1 стр.



№. 36 (36)  10 ноября 2017 года В фокусе  /  5
В ЛАТВИИ

АШЕРАДЕНС ОСТАЁТСЯ 
В ДОЛЖНОСТИ, АБОЛТИНЯ 
ИСКЛЮЧЕНА ИЗ ПАРТИИ 
Правление коалиционной партии 
«Единства» приняло решение – что её 
руководитель Арвилс Ашераденс всё же 
останется в должности министра эконо-
мики и в дальнейшем, в свою очередь 
экс-лидер партии и нынешняя глава фрак-
ции Сейма Солвита Аболтиня исключена 
из партии. На должность руководителя 
фракции «Единства» в Сейме рассмо-
трят кандидатуру Хосама Абу Мери.  

У РЕЙЗНИЕЦЫ-ОЗОЛЫ 
ПРЕСТИЖНАЯ НОМИНАЦИЯ 
Министр финансов Дана Рейзниеце-
Озола стала возможным кандидатом на 
должность президента так называемой 
Еврогруппы. Сама министр не исключа-
ет, что может рассмотреть такую возмож-
ность. Еврогруппу образуют страны, кото-
рые находятся в зоне единой валюты и 
ввели евро.  

ОБЪЕМ ПРОДУКЦИИ 
ПРОМЫШЛЕННОСТИ – 
БАЛАНС +12,9% 
В сентябре этого года по сравнению с 
сентябрём прошлого года объём про-
мышленной продукции вырос на 12,9%. В 
обрабатывающей промышленности рост 
объема производства составил 7,1%, в 
добывающей промышленности и разра-
ботке карьеров – 38,2%. Рост продук-
ции обрабатывающей промышленности 
обеспечил значительный рост выпуска 
в среднем в отраслях производства на 
основе высоких технологий. 

ПЛАНИРУЮТ ЛИКВИДАЦИЮ 
ПРОГРАММ НАЦМЕНЬШИНСТВ 
В ШКОЛАХ 
Одно из изменений в Законе об образова-
нии, которое на рассмотрение в Кабинете 
министров предложило Министерство 
образования и науки – это ликвидация 
программы национальных меньшинств 
на этапе средней школы. Министр обра-
зования и науки Карлис Шадурскис пояс-
нил, что условие по переходу будет 
вычеркнуто, и эта поправка о том, что 
программа образования национальных 
меньшинств в средних школах реализо-
вана не будет. 

СОБИРАЮТ ПОДПИСИ 
ЗА СОХРАНЕНИЕ РУССКОГО 
ЯЗЫКА В ШКОЛАХ 
Русскоговорящие родители на портале 
«change.org» начали сбор подписей за 
сохранение русского языка как языка обу-
чения в школах Латвии. Петицию на пор-
тале разместила инициативная группа 
родителей, которая характеризует себя 
как родителей школьников и учеников 
учреждений дошкольного образования, 
родной язык которых – русский. Родители 
протестуют против «очередных планов» 
обеспечить образование в Латвии на 
латышском языке.  

ШКОЛЫ НЕ ГОТОВЫ ПРИНЯТЬ 
ШЕСТИЛЕТОК 
91,5% педагогов считают, что школы не 
готовы принять шестилеток, к тому же 
69,8% отметили, что подготовка школ 
к нуждам маленьких школьников – это 
очень дорогой и длительный процесс, 
свидетельствуют данные опроса, прове-
денного Латвийским обществом частных 
учреждений дошкольного образования и 
Обществом независимого образования. 

ЗАРПЛАТА ПАРЛАМЕНТАРИЕВ 
ВЫРАСТЕТ НА 131 ЕВРО 
Зарплаты депутатов Сейма в 2018 году 
вырастут на 131 евро и достигнут 2749 
евро до уплаты налогов, вместо прежних 
2618 евро. Зарплаты депутатов Сейма 
меняются каждый год на основании 
изменений средней заработной платы в 
стране. В следующем году Сейм плани-
рует на зарплаты депутатов и сотрудни-
ков потратить 17,15 млн евро, что почти 
на миллион евро больше, чем в этом 
году. 

 Окончание. Начало на 3 стр.

Источник радости – музыка и жизнелюбие
«Моя интеллигентная дочь, учительница 
в местной школе, вышла замуж за цыга-
на? Какого-то музыканта, который играет в 
барах? Что люди скажут?» 

Мне оставалось только уважать ее мнение 
и пытаться доказать, что на этот раз, возмож-
но, она ошибается, что и цыгане, как и люди 
любой другой национальности, разные. И 
что музыку я люблю, как саму жизнь, жену и 
детей. Может быть, она это поняла, может, 
нет – пусть земля ей будет пухом.

Отец Майи в этом отношении, говоря 
современным языком, намного более толе-
рантен. Максу сейчас уже 94 года, и свой 
дом он отписал внуку Марису, нашему млад-
шему сыну, который сейчас там и живет. 
Пока не женился. А старший сын Дзинтарс 
уже шесть лет в Англии. По специально-
сти он техник по компьютерам и програм-
мист – в этой стране очень востребованная 
специальность. Он занимает руководящую 
должность в серьезной фирме, в которой 
работает около 900 человек, в том числе, и 
из Латвии. Подал документы на получение 
гражданства Великобритании, хотя связь с 
родиной терять не хочет, я же чувствую…» – 
с заметной гордостью говорит Хубертс.

РАДОСТЬ ТВОРЧЕСТВА 
СРЕДИ СЕНИОРОВ 

В то же время он особенно не надеется, 
что сын вернется, ведь зарплаты в Латвии и 
там не сравнить. Дзинтарс в разводе, здесь 
у него остался сын, с которым часто обща-
ется бабушка Майя, которая хвалит внука за 
подвижность и сообразительность. Сейчас 
она, как и Хубертс, на пенсии, поэтому 
сократила нагрузку в школе. Муж на заслу-
женный отдых отправился раньше и в ком-
пании сениоров теперь музицирует больше 
ради собственного удовольствия. Хубертс 
читает и перечитывает книги, которых на 
полках скопилось более четырехсот. Он про-
сматривает поэтические сборники, пытаясь 
найти тексты, которые вдохновили бы его на 
сочинение музыки. Если таковых не нахо-
дится, а мелодия уже в голове, то Хубертс 
сочиняет текст сам. Два женских ансамбля в 
волости Таргалес – «Ziedu laiks» и «Dzimtais 
krasts» – получили свои названия по строч-
кам из песен Хуберта. Основной реперту-
ар обоих коллективов составляют песни, 
сочиненные Хубертом. Он написал слова и 
ноты к посвящению Таргальской волости и 
Вентспилсу, а всего на собственные стихи и 
произведения других поэтов написано уже 

около восьмидесяти песен. Авторский кон-
церт Хуберта Игнатса недавно состоялся в 
Таргальской основной школе, где его про-
изведения исполнили местный ансамбль 
«Ziedu laiks» и вентспилсский женский хор 
«Lība». На концерт собрался полный зал 
зрителей. Большой авторский концерт с уча-
стием биг-бенда, в котором играют Хубертс 
и его младший брат Худис, запланирован к 
70-летнему юбилею музыканта, но, смеется 
адресат идеи, до него еще нужно дожить. 

«ВСЕ НАЗВАНИЯ ПТИЦ –  
ПО-ЛАТЫШСКИ»

По поводу того, что цыгане наделены раз-
личными талантами, особенно в музыке, 
общении, а также способностью находить 
легкий и остроумный выход из различных 
ситуаций, латыши обычно не спорят, так 
как это очевидно. Но всем известно и то, 
что менталитет этих двух народов замет-
но отличается. Относительно последнего 
утверждения Хубертс готов поспорить: «Да, 
как правило, мы различаемся внешне, хотя 

и здесь уже меньше ста-
новятся заметны различия. 
Например, моя бабушка 
была цыганка, а дедушка – 
поляк или литовец. Раньше 
смешанные браки и цыга-
не осуждали, теперь их – 
сколько хочешь. Во-вторых, 
прислушайтесь к речи цыган 
в Латвии, в ней, по край-
ней мере, процентов сорок 
переделанных или прямо 
заимствованных из латыш-
ского языка слов: «cukurs», 
«skola», «burkāns», «čība», 
«briļļi», «kleita» (или «kleite»), 

«zvirbulis», «cīrulis», «gailis» – все названия 
птиц только по-латышски. Жена быстро это 
поняла и цыганский язык выучила играю-
чи. Майя говорит, что муж не предъявляет 
никаких особых требований к еде: «Ставлю 
на стол все, что обычно в деревне, и Хуберт 
с удовольствием все съедает. Больше всего 
он любит рыбу в любом виде и щи». Которые 
Хуберт действительно любит с «этническим 
привкусом»: «Желательно – с бараниной!» 

Безусловно, цыганские романсы, кото-
рые исполняют профессиональные певцы, 
очень душевны, но Хубертс признает, что на 
цыганских праздниках больше всего любят 
петь песни Раймонда Паулса. Конечно, 
на латышском языке. И еще одну общую 
между нашими народами черту подчер-
кивает Хубертс: «Сколько бы ни было в 
нашей компании людей, которые говорят 
на другом языке, и мы перейдем на их 
язык, если только сможем. Латыши счита-
ют это угодничеством, а цыгане говорят, что 
это само собой разумеющееся проявление 
вежливости». 

Не чувствует ли Хубертс характерного для 
предков желания осенью отправиться в лес 
по грибы и ягоды, как до сих пор делают это 
другие цыгане? 

«Желание полакомиться грибами, когда 
они в тарелке, точно ощущаю. Вот со сбо-
ром сложнее, так как я знаю только лисички. 
И еще мухоморы. И клещей боюсь – не дай 
бог! Но для этого есть соседка, у которой 
я могу купить грибы – свежие, маринован-
ные или сушеные. Дальше уже Майя знает, 
что делать», – Хуберту эта ситуация кажет-
ся легко разрешимой. И в более серьезных 
ситуациях он придерживается своей мудро-
сти – не класть в один котел лисички и мухо-
моры. Вот так просто.  

Хуберт в составе биг-бенда в Вентспилсе в 1975 году. 
Первый слева – руководитель Зиедонис Зайковскис.

С Майей на празднике города Вентспилса. Хубертс с участниками созданного им оркестра «Горизонт»

Предвечерний час Хуберта: где-то здесь была новая мелодия…
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Адвокат Лембергса снова заболел
По причине болезни Оскара Роде, адвока-
та обвиняемого в тяжких преступлениях и 
отстраненного от исполнения обязанностей 
председателя Вентспилсской думы Айвара 
Лембергса, вновь перенесено рассмотрение 
уголовного дела Лембергса, в очередной раз 
процесс судопроизводства затягивается. В 
деле в 200 томах объединены два уголовных 
процесса, которые прокуратура передала в 
суд во второй половине 2008 года, судопроиз-
водство длится уже почти 10 лет. 

Открыты площадки с подземными 
мусорными контейнерами
Во внутренних дворах трех вентспилсских 
домов открыты первые площадки с подзем-
ными контейнерами для мусора вместимо-
стью пять кубических метров. Их использо-
вание будет для жителей более удобным, 
уменьшится неприятный запах, контейнеры 
станут менее доступными для бродяг и птиц, 
к тому же, новые контейнеры реже нуждают-
ся в обслуживании, а значит, жильцам будет 
доставляться меньше беспокойства. 

Продлен срок подачи заявок в 
тендере
Как проинформировал Вентспилсский сво-
бодный порт, в связи с уточнениями в тех-
нической документации закупки, срок подачи 
заявки в открытом тендере на право прове-
дения грандиозных работ по восстановлению 
Южного мола в Вентспилсском порту прод-
лен до 13 ноября. Ранее планировалось, что 
подать заявки на участие в конкурсе строите-
ли смогут до 2 ноября. 

Не хватает бетонщиков и 
рыбообработчиков
В Вентспилсском филиале Государственного 
агентства занятости зарегистрировано 852 
безработных. Уровень безработицы с уче-
том всех жителей трудоспособного возраста 
сохранился на уровне 4%. В Вентспилсском 
филиале ГСЗ доступно 135 вакансий, особен-
но требуются бетонщики и рыбообработчики, 
всего свободно почти 60 подобных вакансий. 

Вентспилсский порт остается третьим 
крупнейшим портом в Балтии
В портах Балтийских стран за девять меся-
цев текущего года общий грузооборот соста-
вил 112,499 млн тонн, что на 4,1%, или 4,395 
млн тонн, больше, чем за подобный период 
прошлого года. В масштабе Балтийских стран 
по уровню грузооборота Вентспилсский порт 
все еще занимает стабильное третье место – 
16,222 млн тонн, прирост составляет 15,5%.

Во время акции собрано 441 м3 отходов 
Во время ежегодной акции по сбору крупнога-
баритных отходов, проходившей в выходные 
последних двух недель октября, всего собра-
но 441 м3 отходов, свидетельствуют данные 
«Вентспилсского комбината по благоустрой-
ству». Всего было заполнено 63 крупногаба-
ритных мусорных контейнера. 

На 1,77 млн евро модернизируют 
программы 
Вентспилсская высшая школа планирует 
модернизировать пять учебных программ, 
подписан договор с Центральным агентством 
финансов и договоров. Затраты на этот про-
ект, реализация которого будет осуществлять-
ся до 2020 года, составят 1 773 671 евро, 1 507 
620 из которых выделит Европейский фонд 
регионального развития, оставшаяся сумма – 
финансирование из госбюджета. 

Из магазина дважды совершена 
кража водки
На улице Таргалес некий мужчина, 1992 года 
рождения, в одном и том же магазине «пого-
стил» дважды. В первый раз он украл бутыл-
ку водки, а несколькими часами позже прихва-
тил с собой еще две бутылки. Мужчина уже 
попадал в поле зрения полиции за соверше-
ние подобных преступлений. 

В ВЕНТСПИЛСЕ

На фейерверк в честь государственного праздника 18 ноября самоуправление города 
Вентспилса снова планирует потратить значительную сумму: уже традиционно салют 
устраивает ООО «International Fireworks Design», которое в городе устраивает торжествен-
ные фейерверки уже длительное время. На сей раз на праздничный салют город из сво-
его кармана истратит 24 235 евро без налога на добавленную стоимость (НДС), свиде-
тельствует сообщение на домашней странице Бюро по надзору за закупками в интернете. 

Государственная железнодорожная администрация впервые в истории 
железнодорожной отрасли начала процедуру административного нарушения 
в отношении ГАО «Latvijas Dzelzceļš» (LDz) за сокрытие информации от госу-
дарственных органов надзора, сообщила Государственная железнодорожная 
администрация. Эта информация необходима администрации для проведе-
ния проверки обоснованности повышения платы за инфраструктуру и воз-
можной дискриминации перевозчиков в результате искусственного удорожа-
ния транзитного коридора.

Против LDz 
начата процедура 
административного 
нарушения за 
сокрытие информации

Общество за открытость «Delna» обратилось в Вентспилсский суд с иском против осу-
ждённого в тяжелых преступлениях и отстранённого от исполнения обязанностей пред-
седателя Вентспилсской городской думы Айвара Лембергса. Организация обратилась в 
суд в связи с распространёнными А. Лембергсом неправдивыми и порочащими честь 
и достоинство сведениями с просьбой – потребовать от А. Лембергса отозвать пороча-
щие честь и достоинство заявления и суждения, а также публично извиниться за это, 
рассказала газете «VENTSPILNIEKS.LV» исполняющая обязанности директора «Delna» 
Лиене Гатере. 

Общество «Delna» подало в суд иск против 
Лембергса за распространение неправдивых  
и порочащих честь и достоинство сведений

Общество «Delna» рассердили и оскор-
били преувеличенные мнения и утвержде-
ния А. Лембергса, которые прозвучали на 
пресс-конференции 2 ноября и видео кото-
рой дано под названием «В государстве до 
идиотизма доведена политика отбора персо-
нала». На платформе Вентспилсской город-
ской думы в «YouTube» на по-прежнему 
доступном видео можно видеть и слышать, 

как А. Лембергс неоднократно упоминает 
общество «Delna», например, говоря, что 
«общество «Delna» состоит из трёх членов и 
«Delna» является организацией, финансиру-
емой зарубежными спецслужбами». 

В свою очередь на пресс-конференции 
30 ноября 2016 года, видеозапись которой 
также доступна на платформе Вентспилсской 
городской думы в «YouTube» А. Лембергс 

утверждал, что «совет «Delna» находится в 
руках политических должностных лиц». 

По мнению «Delna» высказывания Айвара 
Лембергса являются неправдивыми, необо-
снованными и негативно влияют на репутацию 
организации. Уже 14 декабря 2016 года обще-
ство «Delna» направило в Вентспилсскую 
городскую думу и Айвару Лембергсу претен-
зию с требованием – отозвать эти сведе-
ния и извиниться перед обществом «Delna». 
Требование не было удовлетворено, поэто-
му чтобы добиться справедливости и отзыва 
неправдивой информации, а также получить 
извинения за это, общество «Delna» подало 
иск в суд, прокомментировала исполняющая 
обязанности директора «Delna» Лиене Гатере. 

Судебное заседание в Вентспилсском 
суде состоится очень скоро – 23 ноября.  

К онкурс каждый раз объявля-
ет учреждение самоуправления 
«Коммунальное управление», и в 
последние годы все праздничные 
фейерверки как на государствен-

ные праздники, так и на праздники города 
Вентспилса и на Новый год устраивает одно 
и то же предприятие – ООО «International 
Fireworks Design», которое в прошлом году 
работало с оборотом в 243 208 евро и завер-
шило год с прибылью только в 7032 евро, сви-
детельствуют данные базы данных предприя-
тий «Firmas.lv».

Этим летом фейерверк на праздник города 
Вентспилса обошёлся в 23 601 евро без НДС. 

Это было несколько меньше, чем в прошлом 
году, однако по-прежнему гораздо больше, 
чем в других больших городах, включая Ригу. 
Осуждённый в тяжелых преступлениях, но 
по-прежнему считающий себя председате-
лем Вентспилсской городской думы Айварс 
Лембергс летом пояснил, что праздничный 
фейерверк в городе Вентспилсе обходит-
ся дороже, чем мероприятия фейерверков, 
которые устраивают другие самоуправления, 
но это объясняется мощностью фейерверка 
и желанием показать превосходство над дру-
гими. В Вентспилсе фейерверк должен быть 
сильным и мощным: если в других местах 
стреляют ракеты, диаметр заряда которых 

до 150 миллиметров, то в городе Вентспилсе 
диаметр заряда предусмотренных для салю-
та ракет до 300 миллиметров. А. Лембергс 
тогда сравнил салюты Вентспилса и Риги 
как мерседес с запорожцем – в Вентспилсе 
это настоящий мерседес, а в Риге только 
отполированный запорожец. Этот фейер-
верк на государственный праздник и ско-
рее всего салют на Новый год не станут 
исключением.  

Если обратимся к истории, то сравним 
отпущенные на фейерверки средства в дру-
гих больших городах. В прошлый новогод-
ний праздник на праздничный салют в горо-
де Вентспилсе было истрачено 22 900 евро 
без НДС, в то время как Рига на праздничный 
салют истратила на 5262 евро меньше – в 
столице фейерверк обошёлся в 17 638 евро 
без НДС. В то же время, например, в Лиепае 
самоуправление города Лиепая на празд-
ничный новогодний салют истратило только 
4590 евро.  

Салют в честь государственного 
праздника развеет в небе 25 тысяч евро

L Dz повторно проигнорирова-
ло просьбу Государственной 
железнодорожной админи-
страции предоставить под-
робную расшифровку расхо-

дов, включенных в расчет платы за 
инфраструктуру, которую планирует-
ся применять с 1 января 2018 года. 
Государственная железнодорожная 
администрация обязана проверить 
законность и обоснованность установ-
ленной платы. Из-за сокрытия инфор-
мации Государственная железнодорож-
ная администрация не может выполнить 
установленные законом обязанности.

«Впервые в истории железнодорож-
ной отрасли принадлежащее государ-
ству предприятие отказывается пре-
доставить запрашиваемую инфор-
мацию надзорному учреждению. 

Столкнувшись с этим беспрецедент-
ным случаем, Государственная желез-
нодорожная администрация вынуж-
дена применить санкции, о которых 
ранее уже предупреждала», – подчер-
кнул директор администрации Юрис 
Иесалниекс. 

Как сообщалось, дочернее предпри-
ятие LDz – «LatRailNet» решило с 2018 
года повысить плату за использова-
ние железнодорожной инфраструкту-
ры, включая грузоперевозки, на 7%. 
Со следующего года плата за 1 км без 
НДС для грузовых поездов составит 
11,08 евро, для пассажирских электро-
поездов – 7,27 евро, для пассажирских 
дизельных поездов – 6,1 евро, для 
пассажирских поездов с локомотивом 
– 6,94 евро, для узкоколейных поездов 
– 2,52 евро.   

Общество БАТЛ неоднократно подчеркивало, что 
повышение оплаты инфраструктуры железной дороги 
в условиях спада грузооборота является необоснован-
ным, и для Латвии может означать только еще боль-
шее уменьшение количества грузов и уменьшение кон-
курентоспособности всей нашей транзитной отрасли.  
Я удовлетворена тем, что сказанное БАТЛ наконец-то 
было услышано, и будет дана оценка обоснованности 
оценки оплаты инфраструктуры железной дороги.  

Отказ государственного общества капитала предо-
ставить информацию государственному учреждению 
по надзору является абсолютно неприемлемым дей-
ствием, которое заставляет думать, что в повышении 
оплаты инфраструктуры железной дороги содержат-
ся какие-то скрытые мотивы. Все расчеты должны 
быть экономически обоснованными, четко понятны-
ми и обсуждены не только с представителями ответ-
ственного Министерства сообщения, но и с действую-
щими экспертами отрасли.  Если в настоящее время 
плата за инфраструктуру железной дороги составля-
ет 10,35 евро за километр, то со следующего года мы 
уже будем платить 11,08 евро за километр. Наиболее 
болезненно это коснётся именно Вентспилс и Лиепаю, 
до портов которых необходимо мерить самый долгий 
путь. В этих направлениях плата за инфраструктуру 
железной дороги составляет примерно половину от 
затрат на перевозки, считая от восточных границ.  Со 
следующего года Латвия станет лидером в отноше-
нии дороговизны оплаты инфраструктуры железной 
дороги, что заставит наших партнеров по сотрудни-
честву переориентировать свои грузы в другие порты. 
Поэтому в настоящее время для нас очень важно 
искать возможности уменьшения внутренних затрат, а 
не действовать наоборот, повышая их. 

Инга Антане, 
президент Общества 
«Балтийская 
ассоциация – транс-
порт и логистика» 
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Я за словом в карман не полезу, да и внешность, как мне 
казалось, вполне ничего. Только черненький, но позднее 
оказалось, что именно таким я Майе и понравился.

ИЗ ПОСЕЛКА ПЛЯВАС  
В МОРСКОЙ ПОРТ 

Деревня – город – деревня. По тако-
му маршруту в Курземе проходила жизнь 
Хуберта. Он родился в небольшом посел-
ке Плявас волости Лауциенес Талсинского 
района, где его отец Хейно Чукс вместе с 
матерью жили в собственном доме, который 
назывался «Игнаты». Земли вокруг дома 
было ровно столько, чтобы устроить грядки 
с луком и цветочные клумбы, зато об отце 
шла слава как о хорошем мастере и музы-
канте, что намного более ценно. Он был 
наделен абсолютным слухом, радовал окру-
жающих своим пением, играл на аккордеоне, 
баяне, гармони и других инструментах, при-
чем научился этому самостоятельно, к тому 
же он умел ремонтировать и реставрировать 
инструменты. Соседи несли ему в починку 
часы, граммофоны и мясорубки, даже про-
сили выложить печи. 

«Понятно, что я вместе с младшим братом 
и сестрой смотрел на все это и слушал, мы 
ко всему хотели и сами приложить руку, все 
попробовать. Так, я уже в девять лет на гар-
мошке довольно складно выдавал «Шумит 
зеленый лес…» и другие латышские песни, 
которые были в репертуаре отца. Немного 
позднее за старательность в подарок от отца 
я получил маленький аккордеон, тогда у 
меня стало получаться еще лучше», – вспо-
минает Хубертс. 

Тогда жизнь ему казалась достаточно сол-
нечной и счастливой. Было интересно учить-
ся в местной школе, но родители задумыва-
лись о будущем: как зарабатывать в выми-
рающем поселке, который власти не пла-
нировали развивать? Отец какое-то время 
был депутатом в местном совете, но что 
там можно было решить без ведома един-
ственной партии? Родители решили дом 
продать и переехать в Вентспилс, где они 
купили дом в Парвенте. Здесь уже прожива-
ло тогда много цыган. Многие жили весьма 

Источник радости – 
музыка и жизнелюбие
«Мои родители, их родители и, насколько я знаю, более 
далекие предки жили в Латвии и считали себя цыганами. 
И местные их столетиями так называли и знали как цыган, 
не вижу в этом ничего унизительного. Если кто-то сейчас 
хочет называться более подходящим и современным, 
как ему кажется, словом «ром» – я тоже не возражаю. Но 
за свою жизнь я убедился, что не имеет значения, каким 
словом обозначается принадлежность к той или иной 
национальности. Имеет значение только то, хороший ли ты 
человек. Мне, например, не нравятся скряги, вруны и те, 
кто не держит данное слово. И абсолютно все равно, откуда 
этот человек приехал, на каком языке говорит, каким богам 
молится, темная или светлая у него кожа». Так считает 
вентспилчанин, музыкант и мастер, которому подвластны 
различные ремесла, Хубертс Игнатс. Так же думает и его жена 
– латышка Майя, иначе как бы они могли прожить в браке уже 
сорок пять лет.

неплохо. Правда, Хубертс позднее понял, 
что благосостояние не всегда приобрета-
лось законным способом, некоторые торго-
вали добытым где-то дефицитным товаром, 
в том числе, алкоголем, который, если знать 
места, можно было купить и ночью, когда 
выпивохам это особенно требуется. В порту 
всесоюзного значения, где бывали тысячи 
заграничных моряков, тогда многое было 
возможно и востребовано. 

МУЗИЦИРОВАЛ И В АРМИИ, 
И В РЕСТОРАНЕ

Хейно, будучи человеком деревенским, 
по этой неизвестной ему скользкой дорож-
ке фарцовщика пойти не рискнул. Он решил 
положиться на свое мастерство, чтобы про-
кормить семью. Нашел работу в комбинате 
бытовых услуг, ремонтировал музыкальные 
инструменты, неофициально подрабатывая 
на различных «халтурках». В том числе, и 
музицировал. Хуберта родители устроили в 
среднюю школу N 3, где обучение проходило 
как на латышском, так и на русском языке. 
«По-русски я тогда не говорил. В школе в 
Лауциене латыши учились у нас цыганско-
му языку, а мы по-латышски начинали гово-
рить еще с колыбели», – с улыбкой вспоми-
нает Хубертс.

«В средней школе я окончил только 
восемь классов. Потом стал зарабатывать 
на хлеб… как музыкант в торговом управ-
лении. Со своим саксофоном подрабаты-
вал там по вечерам, играя в каком-нибудь 
из пяти или семи находившихся в ведении 
торгового управления городских ресторанов. 

На эту работу вернулся и после армии, 
тогда музицирование уже разрешили совме-
щать с другими обязанностями: днем рабо-
тал шофером, доставляя товары в торговое 
управление, на курсах научился ремонтиро-
вать черно-белые телевизоры, свои знания 
потом применял в течение семнадцати лет 
в фирме «Электрон». За это время освоил 
и русский язык, он был нужен не только на 
работе, но и в ресторанах, чтобы понять, 
какую песню заказывают выпившие посети-
тели. И за это платили. Хорошие музыканты 
тогда зарабатывали столько же, сколько пол-
ковник армии или первый секретарь горкома 
партии. Трудно было зарабатывать, но еще 
труднее – не спиться.

Освоенный русский язык пригодился, 
когда служил музыкантом в Советской армии 
в Калининграде. Кажется невероятным, но 
там была возможность учиться в вечер-
ней школе. Демобилизовавшись, я получил 
диплом о получении среднего образования». 
О службе в армии, где он получил сержант-
ские лычки и командовал другими музыкан-
тами в подразделении, Хубертс вспоминает 
с улыбкой. Играли не только на парадах, во 
время военных и государственных празд-
ников, но и на гражданских вечеринках, за 
каждую получали по 20 рублей и угощенье 
в придачу. Плюс десять с половиной рублей 
за выполнение обязанностей сержанта – чем 
не жизнь на всем готовом? У цыган даже 
анекдот такой есть: всю жизнь служил бы 
в русской армии, если бы не нужно было 
соблюдать дисциплину и все время куда-то 
спешить. К сожалению, военный регламент 
относился и к музыкантам, хотя иногда могли 
позволить себе расслабиться, говоря на 
армейском жаргоне – посачковать. Хубертс 
вспоминает, что форму снял с облегчением, 
так как военный порядок его свободолюби-
вая душа приняла с трудом. Но в интернаци-
ональной команде музыкантов было весело: 

в свободные минуты травили 
анекдоты про евреев, грузин, 
чукчей, но больше всего – 
про генерального секретаря 
компартии Советского Союза 
Леонида Ильича Брежнева, 
но с оглядкой, чтобы побли-
зости не было какого-нибудь 
стукача. Рассказывал ли он 
анекдоты про латышей? 

«Хочешь верь, хочешь нет, 
но я и сейчас ни одного про 
них не знаю», – утверждает 
Хубертс. И – может, это толь-
ко кажется – искоса погля-
дывает на присутствующую 
супругу…

МУЗЫКАЛЬНЫЙ ВЫИГРЫШ – МАЙЯ
Про Майю у Хуберта отдельная история, но 

сначала вступление. До армии он довольно 
успешно успел попробовать разную работу, 
но душа всегда лежала к музыке, в основном 
это была работа в ресторане. Оглядываясь, 
Хубертс признает, что ему очень повезло, 
что он был рядом с выдающимися про-
фессионалами, руководителями музыкаль-
ных коллективов и дирижерами, которые 
помогли освоить тонкости нотной грамоты, 
нюансы использования инструментов, осно-
вы аранжировки и даже композиции: Гунарс 
Штейнертс, Зиедонис Зайковскис, позднее и 
сейчас – Ренарс Лацис. 

«Я старался впитывать знания, насколь-
ко мог. Упрекал себя, что не поступил в 
музыкальную школу, хотя такая возможность 
была. Знания понемногу накапливались, по 
прошествии лет я осмелился в доме куль-
туры «Юрас варти» создать свой оркестр 
«Горизонт», в котором было 14 участников, 
исполняли только песни моего сочинения», – 
вспоминает Хубертс, самой большой удачей 
в жизни, тем не менее, считая свою встречу 
со светловолосой Майей. 

«Играли на очередной вечеринке в доме 
культуры, когда в составе женского вокаль-
ного ансамбля я заметил красивую, строй-
ную блондинку со звонким голосом. Издали 
– мечта всей моей жизни, но как познако-
миться поближе? У музыкантов на вечерин-
ках для танцев нет времени, к тому же, они 
не были моей сильной стороной. А если у 
нее кто-то есть? В конце, тем не менее, все 
решилось, так как я за словом в карман не 
полезу, да и внешность, как мне казалось, 
вполне ничего. Только черненький, но позд-
нее оказалось, что именно таким я Майе и 
понравился. Она была большая хохотушка, 
чувство юмора у нас совпадало. Мы сошлись 
очень быстро, свадьбу сыграли в 1972 году», 
– Хубертс вспоминает об этом как о самом 
красивом переживании в своей жизни.

БЕЗ НЕНАВИСТИ, НО НА «ВЫ» 
«Другое дело – ее родители, особенно 

мама. Нельзя сказать, что она относилась 
ко мне с ненавистью, но желанным гостем 
в доме тещи я не был и всю жизнь назы-
вал ее на «вы». В нашей квартире она поя-
вилась лишь через два года после того, как 
родился внук Дзинтарс. Позднее отношения 
более-менее наладились, с моей матерью 
они понимали друг друга достаточно хоро-
шо. Мне не в чем ее упрекнуть, думаю, что 
тут сработало предубеждение, которое века-
ми живет в латышах, к цыганам как таковым:  

Майя и Хубертс: после 45 проведенных вместе лет.

Хубертс со своим любимым инструментом. С сыновьями после окончания Марисом техникума.

Биг-бенд в Вентспилсе в 1966 
году. Справа – Хубертс.
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В середине девяностых, когда Андриса Шкеле еще не 
называли ни олигархом, ни «отцом нашим небес-
ным», очень популярным был стишок: “Kalnā rūkdams 

uzbrauc traktors, velk to augšā Šķēles faktors”. В последующие 
годы тот же самый «фактор Шкеле» привёл к потере доверия 
избирателей и закономерно к развалу Народной партии. Еще 
в Латвии был так называемый фактор Шлесерса – вспомним, 
как умы и сознание избирателей в своё время затуманила 
кампания о его силе и потенциале для улучшения экономики 
Латвии. После этой кампании Шлесерс получил характеристи-
ку «Бульдозер» и какое-то время латвийское общество дей-
ствительно верило в то, что бульдозер действительно рулит. 
Рулил то рулил, только как показывают опубликованные фраг-
менты печально известных «разговоров в «Ридзене»», глав-
ным образом в своих интересах и в интересах других, очень 
зажиточных людей.   

Без громких кампаний, зато с еще большим влиянием 
на латвийскую политику, все эти годы работал и «фактор 
Лембергса». По сути, руководитель самоуправления неболь-
шого латвийского города держал в своих руках нити, за кото-
рые можно было дергать как политиков, так и министров и 
даже целые партии.  Был период, когда нахождение в списке 
приближенных к мэру Вентспилса означало и рост политиче-
ской карьеры.  Например, министр финансов Дана Рейзниеце-
Озола пришла из партии Лембергса   “Latvijai un Ventspilij” 
(«Латвии и Вентспилсу»). Однако только что наступил момент, 
когда «фактор Лембергса» ей как политику основательно нав-
редил. Именно поэтому шансы стать президентом совета 
министров финансов Европейского Союза или так называ-
емой Еврогруппы оцениваются как очень низкие. В осталь-
ном все как бы и в порядке – женщина, которая происходит 
из небольшого восточноевропейского государства, и к тому 
же еще увлекается шахматами, в должности руководителя 
Еврогруппы Старой Европе показалась бы достаточно при-
емлемой. Однако связь госпожи Рейзниецы-Озолы с партией 
Лембергса и для Европы не секрет, ну а за мэром Вентспилса 
там следует такой не совсем приятный «запашок». А имен-
но, как говорит президент «Европейского движения в Латвии» 
Андрис Гобиньш, «никто в ЕС не хочет быть зависим от друзей 
президента России Владимира Путина, которые есть и в СЗК 
и в лице Айвара Лембергса в прямом или косвенном смыс-
ле». Конечно, мы можем думать, что в Европе никто не сле-
дит за публичными высказываниями хозяина Вентспилса рос-
сийским и симпатизирующим России масс-медиа, хотя вряд 
ли так оно есть. «Корень всего зла в Латвии – американцы 
и Европейский Союз, который заставляет Латвию выступать 
против России»; «Латвия – неудавшееся государство, в кото-
ром через 80 лет латыши будут жить в резерватах»; «Крыму в 
отличие от Латвии, которая никому не нужна, повезло, так как 
его  забрала Россия»; «У Латвии дела идут плохо, посколь-
ку она находится в Европейском Союзе и НАТО, как хорошо 
было бы, если бы Латвия дружила с Россией»; «Латвия слиш-
ком маленькая и бедная, чтобы существовать как полноцен-
ное государство»  - это только несколько жемчужин риторики 
господина Лембергса «масс-медиа» Кремля. 

Можно говорить, что все эти безобразия возмещаются тем, 
что мэр Вентспилса привлек в город достаточно большое 
количество денег Европейских фондов, и из депутатских квот 
в прошлом году Вентспилс откромсал больше всех – главным 
образом благодаря Союзу Зеленых и крестьян, еще «тевзем-
цам» и немного даже «Единству» Вентспилс из 20 разде-
ленных на квоты миллионов получил больше четырёх.  Все 
остальные регионы, города и волости получили несравни-
мо меньше, хотя действительные нужды были гораздо боль-
ше.  И все же, есть вопрос, который, возможно, под влиянием 
какого-то человеческого фактора, вентспилчанам так и не был 
разъяснён – строить различные большие объекты с привлече-
нием софинансирования Европейских фондов и средств госу-
дарственного бюджета хорошо, но за их содержание позднее 
придется платить деньгами вентспилсских налогоплательщи-
ков. И если соответствующее здание не может наполнить себя 
содержанием и содержать, за это платят горожане.  

Фактор политического влияния, богатства и даже созна-
ния безнаказанности на какое-то время может дать достаточ-
но большой ресурс власти и финансовый капитал.  В этом в 
Латвии мы убеждались неоднократно. Однако, точно также 
мы убедились в том, что власть отдельных политиканов имеет 
тенденцию к закату, и тогда больше не помогает ни «трактор», 
ни «фактор».   

Искренне ваша – газета “Ventspilnieks.lv”

Фактор власти не помогает! 
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Несмотря на то что Инспекция здоровья не опубликовала окончательное заключение о причинах ослож-
нений после операции по удалению катаракты в Северокурземской региональной больнице в Вентспилсе, 
Вентспилсской больнице причины известны, но она категорически отказывается комментировать результаты 
бактериологических исследований, проведенных в больнице. Это порождает подозрения в том, что в случившем-
ся – вина Вентспилсской больницы, и только по счастливой случайности не возникло более тяжелых послед-
ствий. Обвиненный в тяжких преступлениях и отстраненный от должности председателя Вентспилсской город-
ской думы Айварс Лембергс в своем стиле – в этом происшествии он видит саботаж со стороны конкурентов. 

На прошлой неделе министр финансов 
Дана Рейзниеце-Озола представила 
ответ на вопрос пяти депутатов: Артуса 
Кайминьша, Ивара Бриверса, Юриса 
Вилюмса, Вариса Круминьша и Эдуарда 
Смилтенса – о совмещении должностей 
государственного должностного лица 
с должностью в обществе. Упомянутый 
вопрос был посвящен деятельности 
А. Лембергса в теперь уже печально 
известном обществе «Ассоциация 
развития бизнеса», но подписанное 
министром финансов Даной Рейзниеце-
Озолой письмо на семи страницах 
оказалось настоящим шедевром 
бюрократической отписки. Если мы 
вспомним, что госпожа министр – из 
региональной партии «Latvijai un Ventspi-
lij», то особенно удивляться здесь нечему. 

До сих пор не раскрываются причины, 
по которым после операции по удалению 
катаракты пострадали 10 человек

«Информирую, что до окончательно-
го заключения Инспекции здоровья 
дополнительная информация сред-
ствам массовой информации о резуль-
татах расследования случаев ослож-

нений после операции по удалению катаракты предостав-
ляться не будет», – категорично указала представитель 
Вентспилсской больницы Виола Гринвалде. Когда инспек-
ция представит окончательное заключение, В. Гринвалде не 
раскрыла, пояснив, что больница повлиять на это не может. 

В середине прошлого месяца у десяти пациентов воз-
никли осложнения медицинского характера после прове-
денных 14 октября в Вентспилсской больнице операций 
по удалению катаракты. Девять из них были помещены в 
Университетскую клиническую больницу им. П. Страдыня. 
У этих пациентов был констатирован пурулентный эндоф-
тальмит. Это глазная инфекция, которая, согласно миро-
вой медицинской статистике, констатируется в среднем 
менее чем в 0,7% случаев после офтальмологических 
операций. В Вентспилсской больнице до сих пор у паци-
ентов после подобных операций эндофтальмит констати-
рован не был. В своем официальном заявлении больница 
отмечает, что «к сожалению, во время проведения любой 
операции существует риск инфицирования – чем больше 
число операций, тем большее число пациентов подверже-
но риску инфекции». 

Для того чтобы выявить возможный источник инфекции, 
были проведены бактериологические исследования. Были 

взяты смывы и посевы с поверхностей в операционном 
зале, со столов, стульев и пола, посевы с использованных 
материалов, инструментов, растворов, насадок, комплек-
тов инструментов, сданных на повторную стерилизацию, 
и приборов для стерилизации. Проверена и стерильность 
воздуха в операционном зале. Также были взяты посе-
вы и из других операционных залов больницы, а также с 
инструментов и других материалов, которые стерилизова-
лись вместе с использованными для операций по удале-
нию катаракты. 

20 октября должностные лица Инспекции здоровья про-
вели в Вентспилсской больнице проверку в связи с полу-
ченной информацией относительно операций по удале-
нию катаракты, проведенных неделей ранее, и возникших 
у пациентов осложнений. Были проверены проведенные 
больницей мероприятия по расследованию послеопера-
ционных осложнений, соблюдение в операционном зале 
глазных заболеваний и помещении для осмотра пациен-
тов гигиенических и противоэпидемических мероприятий, 
а также медицинская документация. 

Вентспилсская больница прекратила проведение опе-
раций по удалению катаракты, а также взяла образцы для 
осуществления бактериологического контроля. 

Тем временем А. Лембергс заявил, что случаи ослож-
нений после операций по удалению катаракты совершен-
но нелогичны, и должен быть какой-то очень нетипичный 
существенный побочный фактор, допустив, что это был 
саботаж со стороны конкурентов. 

В вопросе об «Ассоциации 
развития бизнеса» нет ясности

KАК СТАТЬ МИЛЛИОНЕРОМ, 
РАБОТАЯ В ОБЩЕСТВЕ? 

«Председатель Вентспилсской городской думы и 
председатель правления Вентспилсского свободного 
порта Айварс Лембергс в 2000–2016 году от общества 
«Ассоциация развития бизнеса» получил значительную 
сумму денег – приблизительно 2,7 миллиона евро. A. 
Лембергс указал, что не знает, чем занимается упомяну-
тое общество и какие конкретно у него источники дохо-
дов», – пишут депутаты. 

Это не первый раз, когда депутат Артус Кайминьш обраща-
ется к вопросу «Ассоциации развития бизнеса». Еще в конце 
августа он ходатайствовал в Генпрокуратуре, Госконтроле, 
Бюро по предотвращению и борьбе с коррупцией, Службе 
госдоходов, чтобы была проведена проверка деятельности 
А. Лембергса в упомянутом обществе. Тогда депутат под-
черкнул: «То, что государственное должностное лицо стано-
вится миллионером в результате деятельности в обществе 
– нетипичный и даже, может быть, беспрецедентный случай 
в Латвии. Такая ситуация порождает основательные подо-


